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PROTOKÓŁ Nr XLVII/2013 
z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

z dnia 18 listopada 2013 r. 
 

 
Obrady otworzył Przewodniczący RM – Janusz Wojciech Kotasiak, 

stwierdzając na podstawie listy obecności prawomocność obrad.  
 
Sesja rozpoczęła się o godz. 12.00. 
 
Następnie Przewodniczący RM powitał gości zaproszonych na sesję. 
 
W sesji udział wzięli: 
 
1. Radni RM – zgodnie  z załączoną listą obecności (załącznik nr 1  

do protokołu). 
2. Prezydent Miasta – Jarosław Wilczyński 
3. Wiceprezydent Miasta – Paweł Górniak  
4. Sekretarz Miasta – Marzena Dębniak 
5. Skarbnik Miasta – ElŜbieta Pichór 
6. Wicestarosta Ostrowiecki – Eligiusz Mich 
7. Przewodniczący Rady Powiatu Ostrowieckiego – Sławomir Radlak 
8. Asystent Posła na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej – Jarosława 

Górczyńskiego – Agnieszka Rogalińska 
9. Asystent Posła na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej – Jarosława Rusieckiego 

– Artur Głąb 
10.  Asystent Posła na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej – Zbigniewa Pacelta  

– Paweł Celebański 
11. Przedstawicielka Posła do Parlamentu Europejskiego – Jacka Włosowicza – 

Joanna Francuz 
12. Prokurator Rejonowy – Waldemar Pionka 
13. Komendant Powiatowy Państwowej StraŜy PoŜarnej w Ostrowcu 
Świętokrzyskim – Wiesław Cisek 

14. Komendant StraŜy Miejskiej w Ostrowcu Świętokrzyskim – Andrzej 
Kaniewski  

15. Przedstawiciel Komendy Powiatowej Policji w Ostrowcu Świętokrzyskim – 
podinspektor Piotr Stępień 

16. Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta  
17. Dyrektorzy jednostek organizacyjnych i zakładów budŜetowych Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski oraz prezesi spółek gminy 
18. Przewodniczący Rad Osiedlowych 
19. Przedstawiciele lokalnej prasy, radia i telewizji kablowych 
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Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Proszę Państwa! W dniu  
17 października zmarł nasz kolega – Pan Robert Post. Prosiłbym Państwa  
o uczczenie minutą ciszy pamięć naszego kolegi. 
 
Radni RM uczcili minutą ciszy pamięć zmarłego Radnego Roberta Posta. 
 
Ad I/Przedstawienie porządku obrad: 
 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Przechodzimy  
do realizacji porządku obrad. Przechodzimy do punktu pierwszego – 
przedstawienie porządku obrad. Taki porządek Państwo Radni otrzymali. Czy są 
jakieś uwagi, zapytania do porządku przedstawionego w materiałach na sesję? 
Nie widzę. W związku z tym proszę o przegłosowanie. Kto jest za przyjęciem 
przedstawionego porządku obrad? Dziękuję. Kto jest przeciwny? Nie widzę. 
Kto się wstrzymał? Nie widzę.  
 
Radni RM jednogłośnie przyjęli poniŜszy porządek sesji Rady Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego: 
 
I. Przedstawienie porządku obrad. 
II. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta z dn. 15 października 2013 r. 
III. Interpelacje i zapytania. 
IV. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

 za okres od  7 października do 7 listopada 2013 r.  
V. Stan bezpieczeństwa w mieście w 2013 r.  
VI. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 
1) stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego, 
2) zatwierdzenia rocznego planu kontroli oraz preliminarza wydatków 

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego na 2013 r., 
3) Programu współpracy Gminy Ostrowiec Świętokrzyski z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku 
publicznego, 

4) ustalenia wysokości kwoty słuŜącej do wyliczenia wysokości dotacji  
na finansowanie działalności centrum integracji społecznej, 

5) zmiany uchwały w sprawie warunków udzielenia bonifikaty od opłaty  
z tytułu przekształcenia prawa uŜytkowania wieczystego w prawo 
własności, 

6) nabycia nieruchomości, 
7) nabycia nieruchomości, 
8) nabycia nieruchomości, 
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9) nabycia nieruchomości, 
10) zmieniająca uchwałę w sprawie wyraŜenia zgody na zaciągnięcie 

zobowiązania finansowego Gminy Ostrowiec Świętokrzyski, 
11) zm. uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2013 r., 
12) zm. uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2013 – 2023. 
 
VII. Informacja Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego w sprawie 

wyznaczenia podmiotów, w których będzie wykonywana kara 
ograniczenia wolności i praca społecznie uŜyteczna na terenie Gminy 
Ostrowiec w 2014 r. wraz z opinią Prezesa Sądu Rejonowego w Ostrowcu 
Świętokrzyskiego. 

VIII. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
IX. Odpowiedzi na zapytania dot. sprawozdania z prac Prezydenta Miasta. 
X. Sprawy róŜne. 

 
Ad II/Przyj ęcie protokołu z sesji Rady Miasta z dn. 15 października  
2013 r.:  
 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Zatem przechodzimy do punktu 
drugiego – przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta z dnia 15 października  
2013 r. Czy są jakieś uwagi do tego protokołu? Nie widzę. W związku z tym 
proszę o głosowanie. Kto jest za przyjęciem protokołu? Dziękuję. Kto jest 
przeciwny? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, Ŝe protokół został przyjęty 
jednogłośnie. 
 
Radni RM jednogłośnie przyjęli protokół z sesji Rady Miasta z dnia  
15 października 2013 r. 
 
Ad III/Interpelacje i zapytania: 
 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Przechodzimy zatem do punktu 
trzeciego – interpelacje i zapytania. Otwieram debatę w tym punkcie. Szanowni 
Państwo! Po kolei: Pan Radny Edward Kunat, Pan Radny Zbigniew Duda, Pan 
Włodzimierz Sajda, Pan Piotr Mrugała, Pan Radny Dariusz Wierzbiński, 
przepraszam, to była ręka Pana Moskalewicza, tak? Dobrze, Pan Radny 
Zbigniew Moskalewicz, Pan Radny Henryk RoŜnowski, Pan Radny Wojciech 
Lesiak i Pan Radny Stanisław Choinka. MoŜe, czy jeszcze są jakieś propozycje 
Państwa Radnych? Zatem w tej kolejności. Udzielam głosu Panu Radnemu 
Edwardowi Kunatowi. Bardzo proszę. 
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Radny J. E. Kunat – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Mam dwie 
interpelacje. 
1) Pierwsza z nich – w grudniu 2009 roku składałem interpelację w sprawie 
wykonania oświetlenia ulicznego w ul. Rudzkiej od posesji 143 do posesji 177. 
W odpowiedzi Wydział odpisał, Ŝe – cytuję: „Wydział Inwestycji Miejskich 
dołoŜy starań, aby zrealizować wniosek w kolejnych latach”. Koniec cytatu. 
Upłynęło 3 lata i nic się nie zmieniło. Nadmieniam, Ŝe na tym odcinku ulicy 
brak jest równieŜ chodnika dla pieszych, co powoduje duŜe zagroŜenie  
dla mieszkańców tego rejonu miasta. (Interpelacja stanowi załącznik nr 2  
do protokołu)  
2) I druga – w ulicy Rudzkiej – bocznej przy posesjach 221 i 223 mieszkańcy 
czekają na załoŜenie dwóch lamp ulicznych. Wydział Inwestycji Miejskich 
pismem znak WIM.7044/105-1/2008 odpisał – cytuję: „uznaje wniosek  
o dobudowanie oświetlenia za zasadny. Zostanie ujęty w projekcie planu 
budŜetu na rok 2009”. Koniec cytatu. Mieszkańcy proszą o wykonanie tego 
zadania jeszcze w 2013 r. Odpowiedzi proszę równieŜ i na piśmie. Dziękuję. 
(Interpelacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu)  
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję Panu Radnemu. Udzielam 
głosu Panu Radnemu Zbigniewowi Dudzie. 
Radny Z. Duda – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panie Prezydencie!  
Ja na dzisiejszej sesji chciałem zgłosić 2 interpelacje. 
1) Pierwsza – na terenie MOSiR Rawszczyzna znajdują się pozostałości 
zjeŜdŜalni wodnej dla dzieci. To, co zostało z tego urządzenia, zagraŜa zdrowiu  
i straszy swoim wyglądem osoby przebywające w pobliŜu. W chwili obecnej  
w okolicy zjeŜdŜalni wykoszona jest trawa i podcięte są drzewa i estetykę tego 
miejsca psuje tylko w/w urządzenie. Wnioskuję o przeprowadzenie ekspertyzy 
technicznej i odpowiednie zabezpieczenie lub rozbiórkę tego urządzenia. 
2) Interpelacja druga – wnioskuję o naprawę chodnika, który znajduje się 
wzdłuŜ muru oporowego przy ul. Okólnej. Chodnik ten jest wykonany z kostki, 
która pod wpływem działania warunków atmosferycznych zapadła się na całej 
długości tego muru oporowego. Utrudnia to poruszanie się, ale równieŜ moŜe 
mieć wpływ na trwałość muru oporowego. Proszę o zbadanie i usunięcie tego. 
Dziękuję. (Interpelacje stanowią załącznik nr 4 do protokołu)  
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Panu Radnemu. Teraz 
głos zabierze Pan Radny Włodzimierz Sajda. 
Radny Wł. Sajda – Panie Przewodniczący! Panowie Prezydenci! Wysoka Rado! 
Szanowni goście!  
1) Ja mam kilka interpelacji, a pierwsza dotyczy ul. Traugutta, tego nowego 
odcinka. Panie Przewodniczący! Chyba ta droga dwa lata, jak jest oddana. 
Niektóre studzienki są pozapadane. JeŜeli jadą cięŜkie samochody, ludzie nie 
mogą wytrzymać w budynkach, które mieszczą się przy tej ulicy. Dekle to juŜ 
skakają i są pozapadane te studzienki. To jest ciekawe, jak firmy wykonują daną 
przebudowę drogi (Interpelacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 
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2) I następną interpelację mam, Panie Prezydencie, moŜe nie tak interpelację, 
jak zapytanie. W imieniu duŜej grupy mieszkańców zwracam się do Pana 
Prezydenta z zapytaniem o wyjaśnienie, dlaczego mieszkańcy naszego miasta 
mają problemy z przyłączeniami się do nowo wybudowanych kanalizacji? 
Mieszkańcy informowani są, Ŝe Wodociągi aktualnie wykonują podłączenia  
w pasie drogowym. Taka odpowiedź nasuwa kolejne pytanie – dlaczego robią  
to blisko 2 lata od wybudowania kanalizacji? Ponadto, pragnę zapytać Pana,  
czy prawdą jest, Ŝe część podłączeń w pasie drogowym została wykonana juŜ  
w trakcie budowy kanałów kanalizacji i kto wtedy za taką inwestycję zapłacił, 
Panie Prezydencie? (Interpelacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 
3) I mam takie teŜ zapytanie, co składałem interpelację odnośnie Kapitał 
Ludzki, to było na poprzedniej sesji, odnośnie ludzi, którzy tam w tym projekcie 
biorą udział. Nie dostałem odpowiedzi, bo wtedy, na piśmie bo akurat musiałem 
wyjść, bo miałem pogrzeb i w ogóle pisemnej odpowiedzi nie dostałem, tylko 
dostałem, Ŝe odpowiedzi na sesji udzielił Pan Radny Kuszewski. Jestem bardzo 
zdumiony, jak Pana Radny, który jest zainteresowany bezpośrednio w tym 
projekcie, moŜe udzielać informacji na ten temat. Od tego jest Pan Starosta 
Mich i powieleniem to mi udzielić i bardzo bym prosił, Ŝeby dzisiaj na sesji mi 
to odpowiedział, bo np. nie odpowiedziane jest na to pytanie, czy ten projekt 
będzie realizowany, pracownicy Powiatu będą realizować to w godzinach pracy, 
czy nie. Bo np. powiem – nie miałem odpowiedzi – np. Pani ElŜbieta 
Kaczmarska jest w tym projekcie i szacunkowa wartość zamówienia bez VAT-u 
jest 92 tys., Panie Prezydencie, Panie Starosto i najwyŜsza cena, informacja  
o cenie wybranej oferty oraz oferta z najniŜszą i najwyŜszą ceną, to najniŜsza 
jest 4 tys., no to niektórzy nauczyciele tyle nie zarabiają, no nie zarabiają tyle 
pieniędzy. I bardzo bym prosił, Ŝeby to było wyjaśnione. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Panu Radnemu. Teraz 
z kolei zabierze głos Pan Radny Piotr Mrugała, bardzo proszę Pana. 
Radny P. Mrugała – Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! Mam trzy 
interpelacje. 
1) Miesiąc temu, 18 października miała miejsce konferencja w WyŜszej Szkole 
Biznesu i Przedsiębiorczości w Ostrowcu Świętokrzyskim, zatytułowana 
„Ostrowiec jako mała ojczyzna”. Konferencja zaczynała się o godz. 9. Przed 
budynek WyŜszej Szkoły Biznesu i Przedsiębiorczości przed godz. 9 podjechał 
oznakowany samochód StraŜy Miejskiej – akurat ja w tym czasie mniej więcej 
zaparkowałem – z którego wysiadł Prezydent – Wiceprezydent  Górniak. Grupa 
osób, która była zaproszona na tą konferencję, stojąca przed budynkiem 
WyŜszej Szkoły Biznesu i Przedsiębiorczości, zauwaŜyła wysiadającego  
i idącego Prezydenta, nie zauwaŜyła mnie, który szedłem za nim i zapytany 
zostałem, zacytuję – czy równieŜ woŜę się z Prezydentem samochodem StraŜy 
Miejskiej? Oczywiście, zapytanie nie było pozbawione drwiny. Ja oczywiście 
wytłumaczyłem, Ŝe podjechałem swoim samochodem, ale zostałem przez  
te osoby zobligowany do złoŜenia interpelacji, na jakiej podstawie i kto wydał 
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polecenie wyjazdu słuŜbowego StraŜy Miejskiej w celu zawiezienia  
18 października przed godz. 9 Wiceprezydenta Górniaka na przedmiotową 
konferencję, co teŜ teraz czynię. 
2) Druga interpelacja dotyczy remontu basenu MOSiR – u który miał miejsce  
w tym roku, konkretnie chodzi mi o malowanie elementów stalowych. Pojawiają 
się głosy, Ŝe destrukcja tych pomalowanych elementów miała miejsce juŜ  
od kilku lat, czyli w okresie, kiedy jeszcze była gwarancja na te stalowe 
elementy. Dlatego, aby rozwiać te wątpliwości, ewentualnie potwierdzić, czego 
– przypuszczam – byśmy nie chcieli, mam takie pytanie. Wiadomo, Ŝe taki 
obiekt powinien posiadać roczne okresowe przeglądy budynków. I pierwsze 
pytanie – czy takie przeglądy były wykonywane przez osobę posiadającą 
uprawnienia do tego. Chciałbym równieŜ otrzymać kopię protokołów tych 
przeglądów, moŜe nie całe ale fragmenty dotyczące stanu elementów stalowych, 
które były w tym roku remontowane, Ŝeby – tak jak powiedziałem – 
ewentualnie potwierdzić albo rozwiać te wszystkie wątpliwości, które się 
pojawiają – czy destrukcja tych elementów miała miejsce juŜ po zakończeniu 
okresu gwarancyjnego, czy jeszcze w trakcie i – przy okazji – czy takie 
przeglądy są dokonywane w nowo wybudowanej hali KSZO, równieŜ przez 
osobę posiadającą uprawnienia. 
3) Trzecia interpelacja równieŜ dotyczy Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji, 
a konkretnie wycieczek, jakie są organizowane przez tą instytucję rokrocznie dla 
pracowników, finansowane prawdopodobnie z Zakładowego Funduszu 
Świadczeń Socjalnych, czy tam dofinansowane, ale to jest najmniej istotne w tej 
sprawie. OtóŜ, z tego, co się dowiedziałem, osoby biorące udział w tych 
wycieczkach, równocześnie są podpisane na liście obecności, czyli by to 
świadczyło, Ŝe one w tym czasie świadczyły pracę. Z tego, co wiem, osoba 
biorąca udział w wycieczce nie powinna być wpisana na liście pracy, bo nie 
znajduje się na terenie obiektu, prawdopodobnie powinna posłuŜyć się urlopem. 
Taki proceder ponoć trwa od kilku lat. TeŜ bym prosił o sprawdzenie tego – kto 
za to odpowiada, czy miała miejsce taka sytuacja, kiedy te osoby się 
podpisywały, jeŜeli miało coś takiego miejsce – czy przed wycieczką, czy po 
wycieczce, bo nie posądzam, Ŝeby grupa ok. 40 osób posiadała jakieś zdolności 
bilokacyjne, Ŝeby mogły być na wycieczce w tym roku chyba w Bieszczadach  
i jednocześnie na terenie zakładu pracy. Dziękuję bardzo. To moje interpelacje. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Panu Radnemu. Teraz 
głos zabierze Pan Radny Zbigniew Moskalewicz. 
Radny Z. Moskalewicz – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Szanowni 
Państwo! 
1) Wielokrotnie pytałem poprzez swoje interpelacje, które chodniki i pasy 
zieleni są zarządzane przez Starostwo Powiatowe. Oczywiście merytoryczny 
wydział Starostwa niestety nie udzielił mi jednoznacznej odpowiedzi. Proszę  
o przeanalizowanie przez odpowiednie słuŜby miejskie juŜ wcześniej zgłaszanej 
przeze mnie propozycji stworzenia, wykonania wykazu – mapy naszego miasta 
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mającego na celu określenie, które chodniki i pasy zieleni naleŜą  
do poszczególnych zarządców, kto na nich powinien utrzymać porządek, 
remonty. Proszę jednocześnie o odpowiedź, na jakiej podstawie prawnej i kto 
wydał zgodę na powstanie stoiska z warzywami i owocami na pasie zieleni  
i części chodnika przy Alei Jana Pawła II – naprzeciwko bazarku na Ogrodach. 
Chcę powiedzieć, Ŝe tam wolnych miejsc, na tym bazarku jest jeszcze dosyć na 
takie stoisko. Proszę o odpowiedź na piśmie. (Interpelacja stanowi załącznik  
nr 7 do protokołu).  
2) 21 dnia jest Dniem Pracownika Socjalnego. Ten dzień będzie miał miejsce  
za 3 dni. Ten dzień jest świętem wszystkich pracowników słuŜb społecznych,  
a w szczególności pracowników socjalnych. W przededniu tego święta pozwolę 
sobie złoŜyć Ŝyczenia dla moich koleŜanek i kolegów, podziękować oczywiście 
za Ŝyczenia, które skierowali na łamach prasy Pan Prezydent i Pan 
Przewodniczący Rady Miasta. śyczę Wam wszystkiego najlepszego, zdrowia, 
spokoju w domach rodzinnych i satysfakcji z wykonywanej pracy,  
a w szczególności doceniania Waszego trudu i profesjonalizmu przez 
przełoŜonych, podopiecznych, beneficjentów i wszystkich innych. Pomagacie 
bardzo często z sukcesem, ale nie jest on zawsze doceniany. Wasza praca jest 
trudna i złoŜona: wymaga wiedzy, wraŜliwości, zaangaŜowania, spojrzenia 
ogólnego i równocześnie dostrzegania pojedynczego człowieka, pojedynczego 
problemu. Teraz przedstawię Ŝyczenia pracowników. One ogólnie dotyczą 
spraw zarobków. Ponad połowa pracowników MOPS na wynagrodzenia 
niewiele przekraczające minimalną płacę. Zazdrościmy wynagrodzeń naszym 
kolegom pracującym w Urzędzie Miasta, szkołach i innych gminnych 
jednostkach organizacyjnych oraz spółkach gminnych. Zazdrościmy im równieŜ 
uznania władz, dyplomów, nagród i odznaczeń i orderów. My niestety 
najczęściej słyszymy obelgi, złośliwe uwagi, oskarŜenia wygłaszane przez 
nieodpowiedzialnych ludzi na forach internetowych, ale i takŜe w tej sali.   
Tu mam konkretne prośby do Pana Prezydenta, które proszę o odpowiedź  
na piśmie. Dziękuję bardzo (Interpelacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Panu Radnemu. Głos 
zabierze Pan Radny Henryk RoŜnowski. 
Radny H. RoŜnowski – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wysoka 
Rado!  
1) Moje wystąpienie moŜe nie będzie typową interpelacją, a raczej zapytaniem, 
bo ostatnio przez kraj przetoczyła się dyskusja  na temat sześciolatków  
w szkołach podstawowych. W związku z powyŜszym chciałem zapytać, w jakim 
stanie są przygotowane nasze obiekty szkolne do przyjęcia dzieci sześcioletnich 
w roku przyszłym do nauki? Bo jest to temat bardzo istotny, dlatego Ŝe – moŜe 
mnie to bezpośrednio nie dotyczy – ale wielu mieszkańców naszego miasta 
chciałoby wiedzieć, Ŝe jeŜeli dziecko poślą do szkoły, będzie miało ono 
właściwą opiekę, właściwe urządzenia, właściwe podejście pedagogów do tych 
dzieci, bo to są dzieci, które będą wyrwane ze środowiska przedszkolnego  
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i od razu do szkoły. TakŜe prosiłbym bardzo o przygotowanie takiego 
dokumentu. Mi się wydaje, Ŝe wszyscy radni powinni taką informację otrzymać, 
byłoby to bardzo dobre nawet w rozmowach z mieszkańcami, z rodzicami.  
To jest jedna sprawa. 
2) Druga sprawa to – tutaj korzystając z obecności Pana Komendanta Policji – 
miałem taką interpelację,  taki wniosek, aby częściej kontrolować odcinek drogi 
ul. Samsonowicza, od tej nowej części, od – moŜna powiedzieć – od piekarni, 
od stacji benzynowej do skrzyŜowania w Denkowie, a nawet do mostu. 
Samochody cięŜarowe jadące z huty, tiry i cięŜarowe takie duŜe, większe, tam 
rozwijają bardzo duŜą szybkość. I w związku z tym prosiłbym Pana 
Komendanta o zainteresowanie się tym tematem, w tym terenie. 
3) I ostatnia sprawa, teŜ mam w zasadzie pytanie do Pana Prezesa Remondisu. 
Miałem taki przypadek ostatnio, Ŝe płaciłem za dzierŜawę pojemników  
na śmieci do końca roku. Teraz ostatnio przy zabieraniu odpadków otrzymałem 
znowu fakturę, Ŝebym ponownie zapłacił. Zadzwoniłem, zapytałem, to Pani 
powiedziała: „Proszę Pana, mamy taki program, Ŝe co kwartał będziemy faktury 
wystawiać. JeŜeli Pan zapłaci do końca roku, to i tak co kwartał Pan otrzymuje 
fakturę.” No i coś tu jest nie tak moim zdaniem, bo czy mamy za duŜo papieru, 
czy nie da się tego programu przerobić tak, Ŝe jak ja zapłacę za cały rok,  
to Ŝebym dostał raz, od razu fakturę i nie ponaglali mnie co kwartał. Dziękuję 
bardzo. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Panu Radnemu. Głos 
zabierze Pan Radny Wojciech Lesiak. 
Radny W. Lesiak – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panowie Prezydenci! 
Ja mam w zasadzie taki apel, aby Komisja ds. Bezpieczeństwa w naszym 
mieście zastanowiła się, czy nie warto by było zmobilizować zarządcy dróg:  
11 – go Listopada – chodzi o azyl na wysokości sklepu Polo Market i drugi azyl 
na ul. IłŜeckiej, przy skręcie na ul. Wspólną. PoniewaŜ tam są znaki nakazu 
jazdy, z której strony tego azylu trzeba jechać, one są plastikowe i dosyć duŜych 
gabarytów i w okresie, teraz wcześnie jest szarówka, dzieci są w stanie schować 
się za ten znak i wtargnąć pod samochód, kierowca nie jest w stanie zauwaŜyć 
takiego dziecka. Miałem taką sytuację, jeŜeli bym jechał niezgodnie  
z przepisami, obawiam się, Ŝe bym się nie zatrzymał. Wyszło dziecko zza tego 
znaku, była szarówka, na ciemno ubrane, nie było go widać, wzrost tego dziecka 
był na wysokości końca tego znaku. TakŜe na innych azylach są te znaki inne, 
wyŜsze, na rurkach, moŜe to by pomogło, Ŝeby jednak piesi byli bardziej 
widoczni. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Teraz głos zabierze 
Pan Radny Stanisław Choinka. 
Radny S. Choinka – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panowie 
Prezydenci! Szanowni Państwo! Mam dwie interpelacje. 
1) Pierwsza to zapytanie, na kiedy planowany jest termin rozpoczęcia 
przebudowy drogi wojewódzkiej  nr 754? To pytanie zadaję dlatego, bo padło 
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kilka informacji dosyć zbieŜnych… rozbieŜnych, dlatego poproszę  
o odpowiedzi na piśmie (Interpelacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 
2) Druga interpelacja to na jakim etapie znajduje się wydanie pozwolenia na 
budowę łącznika między ul. Bałtowską a ul. Hubalczyków. Dziękuję. TeŜ 
poproszę o odpowiedzi na piśmie (Interpelacja stanowi załącznik nr 10 do 
protokołu).  
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję. Skończył Pan, przepraszam, 
zastawili mnie tutaj, nie widziałem. Jeszcze o głos po raz drugi prosił Pan Radny 
Włodzimierz Sajda, widocznie coś chce uzupełnić Szanowny Radny, więc 
proszę bardzo. 
Radny Wł. Sajda – Dziękuję. Panie Przewodniczący! Panowie Prezydenci! 
Wysoka Rado! Panie Prezydencie!  
1) Ja mam takie pytanie, Ŝeby Pan w końcu powiedział, jakie jest zadłuŜenie na 
dzień dzisiejszy w MPK. Na dzień dzisiejszy jakie jest zadłuŜenie w MPK?  
Bo nikt tego, ja podnoszę ten głos i nie ma nigdzie odpowiedzi, jakie jest 
zadłuŜenie MPK. 
2) I następną mam jeszcze sprawę – była malowana konstrukcja na basenie, 
Panie Prezydencie i co to za ludzie, co to za dozór tam jest, Ŝe na dole, jak są 
zjeŜdŜalnie na basenie, jest konstrukcja stalowa i tam rdza, korozja wychodzi. 
Czy to nie moŜna było od razu zrobić? No nie moŜna było od razu zrobić?  
A tam rdza, pod spodem jest, co trzyma konstrukcję tej zjeŜdŜalni, jest cała  
w rdzy. No to poŜal się BoŜe, kto to rządzi? 
3) I następną interpelację mam, Panie Prezydencie. Ostatnio byłem na meczu, 
juniorzy KSZO Junior grali z Wisłą Sandomierz. Było bardzo zimno i to zimno 
było i małe dzieci, piłkarze, matki z dzieckiem, chcieli wejść zagrzać się na 
teren hali. Panie Prezydencie! Dla mnie to ci ludzie tam nie powinni pracować. 
Zamknął drzwi i powyganiał tych dzieci. Ja mu zwróciłem uwagę, jak moŜna, 
przecieŜ nigdzie nic się nie stanie, tylko tu Ŝeby matki z dziećmi zagrzali się. 
Nie, bo ja mam polecenie wyŜsze – ten, co siedzi na monitoringu – polecenie  
od wyŜszych władz i nie wolno brudzić posadzki. Panie Prezydencie! PrzecieŜ 
to ci ludzie, z ich podatków teŜ jest to budowane. Mam pytanie – a jak są  
o Puchar Prezydenta, Pan to zarządza tym, to zgoda, ale o Puchar Prezydenta 
moŜe być, o Puchar Starosty, o Puchar Dyrektora MOSiR – u i się puszcza i jest 
energia czerpana, wszystko, to jest zgoda, a tu parę ludzi, Ŝeby nie moŜna było 
się zagrzać? To juŜ ja nie wiem, kto tu rządzi. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Panu Radnemu. 
Szanowni Państwo Radni! Ja bym prosił, Ŝebyśmy zachowali pewien regulamin, 
prawda, bo tak będziemy sobie zabierali po dwa razy głos. Jeszcze raz chce 
zabrać głos Pan Radny Henryk RoŜnowski, proszę bardzo, ale krótko. Proszę 
Państwa, ja dlatego pytam na początek, Ŝeby Państwo byli uprzejmi 
skonkretyzować swoje interpelacje, zapytania, Ŝeby nie stworzyć takiej długiej, 
szerokiej,  nie kończącej się debaty. Bardzo proszę, Pan Radny Henryk 
RoŜnowski. 
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Radny H. RoŜnowski – Przepraszam, Panie Przewodniczący, ale to tak mi 
uciekło trochę. Panie Prezydencie! Wysoka Rado! Ja mam, tylko zacytuję 
odpowiedź Naczelnika Wydziału Dróg Starostwa Powiatowego i chciałbym, 
Ŝeby na ten temat wypowiedział się Pan Prezydent. Mianowicie, na poprzedniej 
sesji mówiłem o remoncie dróg wojewódzkich, mianowicie chodziło o Aleję  
i to, co juŜ kolega tutaj Choinka mówił, droga 754, Bałtowska aŜ do granic 
miasta, nawet i dalej. I tu się pisze tak: „Powiat Ostrowiecki od wielu lat 
deklarował współfinansowanie kosztów opracowania dokumentacji technicznej 
dla zadania przebudowy drogi wojewódzkiej na terenie Ostrowca 
Świętokrzyskiego, zgodnie z zasadą, Ŝe wkład finansowy – samorządów 
lokalnych w kosztach przygotowania inwestycji wpływał na znaczne 
przyspieszenie realizacji takiej inwestycji. Przypominamy, Ŝe w latach 
poprzednich Powiat Ostrowiecki posiadał w swoim budŜecie zabezpieczone 
środki na wyŜej opisany cel. Niestety dotychczas Gmina Ostrowiec nie 
przystąpiła jako trzeci partner porozumienia z Zarządem Dróg Wojewódzkich  
w Kielcach, w ramach którego zostałyby ustalone warunki współpracy oraz 
wzajemne zobowiązania stron dla osiągnięcia celu szybkiej przebudowy dróg 
wojewódzkich na terenie Ostrowca Świętokrzyskiego. Dobrym przykładem jest 
współpraca Gminy Bodzechów i Waśniów z Powiatem Ostrowieckim, która 
doprowadziła do kompleksowej modernizacji drogi wojewódzkiej nr 751  
od granic miasta do Nowej Słupi”. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Panu Radnemu  
i na tym zamykam punkt trzeci – interpelacje i zapytania. Jeszcze raz tylko 
zwrócę się, czy Państwo Radni mają jeszcze jakieś uwagi, w między czasie 
które się nasuwały? Ja bym prosił o nie dublowanie głosów, tylko o jedno 
proszę. JeŜeli nie, przechodzimy do Puntu czwartego – sprawozdanie z prac 
Prezydenta Miasta za okres od 7 października do 7 listopada 2013 r. 
 
Ponadto, Radni Rady Miasta złoŜyli pisemne interpelacje w sprawie: 
 
1) Radny Włodzimierz Sajda: 

−  wykonanie przejścia dla pieszych dla osób mieszkających  
przy ul. Zagłoby 3  (Interpelacja w załączniku nr 5 do protokołu); 

−  rozwaŜenia moŜliwości sukcesywnej adaptacji na mieszkania socjalne 
budynków biurowych na terenie Starego Zakładu (Interpelacja  
w załączniku nr 6 do protokołu); 

2)  Radny Stanisław Choinka: 

− podjęcia interwencji w związku z pojawieniem się watah dzików na 
posesjach mieszkańców ulic: Kąty Denkowskie, Nadkoszary, Dębowej 
(Interpelacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 
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Ad IV/Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 
za okres od  7 października do 7 listopada 2013 r. (Sprawozdanie stanowi 
załącznik nr  12 do protokołu): 
 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Przechodzimy do punktu czwartego. 
JeŜeli są jakieś uwagi, zapytania do przedłoŜonego sprawozdania, bardzo 
proszę.  
Radny Z. Duda – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 
Czytając – strona pierwsza – czytając sprawozdanie z Pana prac – Pana 
Prezydenta – mam takie pytanie – a właściwie, wydaje mi się, Ŝe powinna 
wystąpić zmiana tego zapisu. Punkt drugi, sprawy z zakresu nadzoru 
właścicielskiego i §3 „Przyznanie Prezesowi Zarządu MPRD Sp. z o.o.  
w Ostrowcu Świętokrzyskim nagrody rocznej.” – z tego co się orientuję, to nie 
ma prezesa w tej spółce. Jest pełniący obowiązki. Czyli zapis jest błędny. Jest 
prezes? Przepraszam bardzo, nie mam pytań. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Czy są jeszcze jakieś zapytania do Pana 
Prezydenta w tej sprawie? Dotyczące sprawozdania. JeŜeli nie ma, wobec tego 
przechodzimy do punktu następnego.  
 
 
Ad V/ Stan bezpieczeństwa w mieście w roku 2013: 
 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Mamy przed sobą - Szanowni Państwo 
– punkt, który jest w planie pracy Rady Miasta, mianowicie stan bezpieczeństwa 
w mieście w roku 2013. Państwo radni otrzymali materiał na sesję  
od Prokuratury Rejonowej w Ostrowcu (załącznik nr 13 do protokołu), 
Komendy Policji Powiatowej w Ostrowcu (załącznik nr 14 do protokołu), 
Powiatowej Komendy StraŜy PoŜarnej (załącznik nr 15 do protokołu)oraz 
StraŜy Miejskiej (załącznik nr 16 do protokołu). Te materiały Państwo dostali 
przed sesją w materiałach na sesję. I jest ogólne pytanie, czy Państwo Radni 
mają jakieś uwagi, zapytania do przedstawionego przez odpowiednie, tu 
wymienione przeze mnie, słuŜby – pytania. To są właśnie przedstawiciele, 
moŜna wobec tego pytać jeśli są jakieś wątpliwości, pytania – bardzo proszę. 
Zwracam się równieŜ do szanownych gości, jeŜeli Państwo mają jakieś 
prezentacje krótkie, to bym bardzo prosił o przedstawienie. MoŜe to zilustruje. 
Jeśli nie zachodzi taka potrzeba, to nie. To juŜ zaleŜy od Panów, jaką 
podejmiecie decyzję. Ze StraŜy Miejskiej – wszyscy Państwo Radni otrzymali 
dyskietkę, na której jest w sposób bardzo czytelny pokazana praca StraŜy 
Miejskiej. Pytanie do Państwa Radnych – jeŜeli są uwagi, zapytania, proszę.  
Radny W. Lesiak -  Ja mam takie pytanie do Pana Komendanta Policji. 
PoniewaŜ, bardzo bym prosił, aby policja zwróciła bardzo uwagę na kierowców 
– akurat nie chodzi mi o kierowców z Ostrowca, tylko chodzi mi o kierowców  
z rejestracjami: WLI i TOP. No, niestety ale ostatnio zauwaŜyłem w naszym 
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mieście plagę - juŜ nie jeŜdŜenia na późnym pomarańczowym, ale przejeŜdŜania 
na czerwonym świetle. MoŜe trzeba zrobić, jakąś akcję policji cywilnymi 
samochodami i ukrócić ten proceder, bo naprawdę dojdzie do nieszczęścia. 
WjeŜdŜam na zielonym świetle i zastanawiam się czy nie zdziwię się,  
Ŝe zobaczę jakiś samochód przed sobą. I to się dzieje bardzo często na wylocie 
właśnie w stronę Lipska, tudzieŜ w stronę Opatowa. No, to tam to juŜ jest 
„wolna amerykanka” tak naprawdę. Przepisy chyba oni mają u siebie inne niŜ 
my i to tak po prostu wygląda. Dlatego bardzo proszę o takie kontrole, moŜe nie 
radiowozem, bo wtedy to juŜ wszyscy będą ładnie jechać, ale jakoś to dla 
naszego bezpieczeństwa. Dziękuję bardzo.  
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję Panu Radnemu. Drugie 
pytanie kieruje Pan, chce skierować Pan Radny Włodzimierz Sajda, proszę 
bardzo udzielam Panu głosu.  
Radny Wł. Sajda – Panie Przewodniczący! Panowie Prezydenci! Wysoka Rado! 
Ja mam pytanie i prośbę do Pana Komendanta Policji. W związku z jeŜdŜeniem 
z piskiem opon tu na ul. Świętokrzyskiej, koło co był – MOMP-u – to ten 
budynek, jest parking. Panie Komendancie, to juŜ od godz. 20.00 nawet i do 
2.00 w nocy, tam jeŜdŜą tak z piskiem opon, szaleją, Ŝe ludzie nie mogą – starsi- 
ludzie w okolicy nie mogą wytrzymać. I to nawet ja mieszkam tu na  
ul. Świętokrzyskiej bliŜej stadionu, to jest tak słychać, jakby to było 10 m  
od tego. I następną mam, takie podziękowanie dla Pana Komendanta za -  
dla Pani Pater Doroty, która jest u nas dzielnicową, z którą naprawdę dobrze się 
współpracuje z radą osiedlową, no i ze mną tak samo, która ona naprawdę 
działa, działa, działa na rzecz społeczności hutniczej tutaj u nas. I wyrazy 
szacunku dla tej kobiety, Panie Komendancie. Dziękuję bardzo.  
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Ja mam taką techniczną uwagę. 
Szanowni Państwo Radni, zabierając głos proszę zachować dystans  
od mikrofonu, dlatego Ŝe następuje takie „przebuczenie”. A to się wszystko 
rejestruje. Szanowni Państwo, Pan Komendant Andrzej Kaniewski przygotował 
prezentację. I jako, Ŝe to jest słuŜba gminy, chce bliŜej przedstawić tą 
prezentację Państwu Radnym (prezentacja stanowi załącznik nr 17  
do protokołu). Bardzo proszę Panie Komendancie. Panie Komendancie ja bym 
prosił, skorzystać z mikrofonu.  
Komendant StraŜy Miejskiej w Ostrowcu Świętokrzyskim – A. Kaniewski – 
Szanowni Państwo, StraŜ Miejska Ostrowca Świętokrzyskiego jest 
samorządową formacją porządkową, powołaną do ochrony porządku 
publicznego i spokoju mieszkańców naszego miasta. Na początek kilka 
informacji takich ogólnych odnośnie zadań i organizacji naszej słuŜby. A więc, 
jak powiedziałem – jesteśmy samorządową formacją umundurowaną powołaną 
do ochrony porządku publicznego na terenie naszej gminy. Zgodnie  
z przepisami ustawy o straŜach gminy spełniamy słuŜebną rolę wobec 
społeczności lokalnej wykonując swoje zadania z poszanowaniem godności  
i praw obywateli. Organem, który tworzy straŜ miejską jest Wysoka Rada.  
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To Państwo Radni powołali nas w 1991 r. Ostatni regulamin organizacyjny 
został nadany w 2011 r. i zmieniony częściowo w 2013 r. StraŜ wykonuje swoje 
zadania wynikające z ustaw i aktów prawa miejscowego. I tak, do zadań straŜy 
miejskiej naleŜy: ochrona spokoju i porządku w miejscach publicznych, 
czuwanie nad porządkiem oraz kontrola ruchu drogowego, współdziałanie  
z właściwymi podmiotami w zakresie ratowania Ŝycia i zdrowia obywateli, 
pomoc w usuwaniu awarii technicznych, skutków klęsk Ŝywiołowych  
oraz innych zagroŜeń. Na dole kaŜdego slajdu celem udokumentowania tej 
działalności, zobrazowania – zamieściliśmy zdjęcia. Zdjęcia te są wykonane  
w rzeczywistości, nie są to Ŝadne reŜyserowane sytuacje. TakŜe, w tych 
miejscach zawsze moŜemy spotkać naszych funkcjonariuszy. Dalej do naszych 
zadań naleŜy ochrona obiektów komunlanych, urządzeń urzytelności publicznej, 
współdziałanie z organizatorami imprez w zakresie ochrony porządku podczas 
tych imprez i zgromadzeń, konwojowanie wartości pienięŜnych, dokumentów 
dla potrzeb gminy. Doprowadzenie osób nietrzeźwych – wcześniej do izb 
wytrzeźwień, obecnie do policyjnej izby zatrzymań lub do miejsca mieszkania, 
jeŜeli w miejscach publicznych swoim zachowaniem, będąc pod wpływem 
alkoholu, dały powód do zgorszenia, a ich przebywanie w tym miejscu zagraŜa 
ich Ŝyciu lub zdrowiu innych osób. Do naszych zadań naleŜy równieŜ 
zabezpieczenie miejsc przestępstw, katastrof, innych zdarzeń przed wstępem 
osób postronnych, a takŜe w miarę moŜliwości zabezpieczenie śladów dowodów 
oraz zabezpieczenie tych miejsc do przybycia właściwych słuŜb. Te zdarzenia, 
to głównie są w ruchu drogowym. Tu widzimy z prawej strony na slajdzie, gdzie 
się jezdnia zapada. Oczywiście zagroŜenie teŜ potęŜne w ruchu drogowym – 
odkryte przez funkcjonariuszy, zabezpieczone do czasu przybycia zarządcy 
drogi. Oprócz tych zadań typowo represyjnych czy porządkowych, do naszych 
zadań naleŜy równieŜ informowanie społeczności lokalnej o stanie i rodzaju 
zagroŜeń, uczestnictwo we wspólnych działaniach mających na celu 
zapobieganiu popełnianiu przestępstw i wykroczeń. Współdziałamy w tym 
zakresie z organami państwowymi oraz samorządowymi i organizacjami 
społecznymi. Szanowni Państwo, pięć lat temu – z inicjatywy Pana Prezydenta – 
na terenie naszego miasta rozpoczęto tworzenie systemu monitoringu wizyjnego 
miejsc publicznych. Pan Prezydent zawarł stosowne porozumienie  
z Komendantem Wojewódzkim Policji w celu organizacji i funkcjonowania 
tegoŜ systemu. I tak, na dzień dzisiejszy zainstalowanych jest na terenie naszego 
miasta 70 punktów kamerowych, przy których obserwowane są najbardziej 
zagroŜone miejsca. Monitoring jest obsługiwany całodobowo. Centrum 
monitoringu znajduje się na terenie Komendy Powiatowej Policji w Ostrowcu. 
SłuŜbę tam pełnią funkcjonariusze StraŜy Miejskiej, którzy współpracują ściśle 
z oficerem dyŜurnym policji i dyŜurnym SM w celu przekazywania informacji  
o zaobserwowanych zdarzeniach w przestrzeni publicznej, a w tym głównie 
czynów zabronionych. Powiem, teŜ Ŝe rocznie ujawnia się za pomocą urządzeń 
monitoringu wizyjnego około od 800 do 1000 tego typu zdarzeń. I oczywiście 
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monitoring ten jest równieŜ wykorzystywany przez Policję do celów  
np. operacyjnych, czy rozpoznawania jakiś zdarzeń innych, których zaistniały  
w pobliŜu lokalizacji kamer. StraŜnicy Miejscy uczestniczą takŜe w działaniach 
edukacyjnych prowadzonych głównie z placówkach oświatowych. 
Uczestniczymy w zabezpieczeniu imprez, uroczystości o charakterze 
państwowym i lokalnym. Powiem, Ŝe w roku 2013 w trakcie tych zabezpieczeń 
nie doszło do Ŝadnych incydentów, które by naruszały porządek publiczny. 
Nasze działania bez współpracy z  policją były by mało efektywne i skuteczne. 
To dzięki nawiązaniu bliskiej współpracy, stałej wymianie informacji, dzięki 
wspólnym patrolom – codziennym wspólnym patrolom – z funkcjonariuszami 
policji moŜemy poprawić efektywność naszego działania, a takŜe poprawić stan 
porządku i bezpieczeństwa na terenie naszego miasta. Po prostu zwiększamy 
dzięki temu liczebność patroli z uprawnieniami, powiedziałbym policyjnymi  
na terenie naszego miasta. Co bardzo dobrze wpływa na poprawę 
bezpieczeństwa na terenie naszej gminy. StraŜ Miejska jest równieŜ podmiotem 
bezpieczeństwa lokalnego w systemie zarządzania kryzysowego. W tym roku co 
prawda nie doszło do Ŝadnych zdarzeń związanych z zagroŜeniami 
kryzysowymi. Nie mniej jednak nasi funkcjonariusze i dyŜurni cały czas 
monitorowali sytuację związaną z potencjalnymi zagroŜeniami. Głównie  
z zagroŜeniami dot. moŜliwych zagroŜeń powodziowych. Dlatego celu, dla celu 
zarządzania kryzysowego został powołany stały dyŜur Prezydenta Miasta.  
On pełni swoją słuŜbę całodobowo. Celem jego jest przekazywanie decyzji, 
informacji w przypadku wystąpienia zagroŜeń i klęsk na terenie naszej gminy. 
Teraz kilka zdań na temat faktycznych działań naszych funkcjonariuszy  
w 2013 r. A więc, łącznie podjęliśmy ponad 10 tyś. interwencji. Proszę 
zauwaŜyć, Ŝe ponad połowa tych interwencji została zgłoszona przez 
mieszkańców naszego miasta. Świadczy to o tym, Ŝe no jednak wbrew 
doniesieniom medialnym, czy takiej ogólnej opinii,  to działania SM spotykają 
się z zaufaniem społecznym i mieszkańcy bardzo często zwracają się z prośbą  
o interwencję. A te problemy, które najczęściej do nas trafiają dotyczą róŜnego 
rodzaju zakłóceń ładu i porządku, spokoju miejsca zamieszkania, ciszy nocnej, 
spraw porządkowych i spraw związanych z naruszeniem przepisów ruchu 
drogowego. Represyjność tych działań, no być moŜe nie jest zbyt wysoka 
dlatego, Ŝe kierujemy się tą naczelną zasadą, Ŝe my mamy słuŜyć i pomagać 
mieszkańcom naszego miasta. Nie mniej jednak, w trakcie tych działań 
ujawniono ponad 4,5 tys. wykroczeń, które zakończyły się nałoŜeniem 1250 
mandatów, 3000 osób pouczono, skierowano 152 sprawy do Sądu Rejonowego, 
z wnioskiem o ukaranie część spraw przekazano do policji. W tym ujawniono 
34 przestępstwa i przekazano do dalszej realizacji przez słuŜby policyjne.  
W celu właściwej realizacji naszych zadań uruchomiony został całodobowy 
system przyjmowania zgłoszeń. To jest przyjmowane na linię alarmową 986 – 
bezpłatną. RównieŜ z inicjatywy Pana Prezydenta, na wniosek grupy 
mieszkańców naszego miasta, a szczególnie osób głuchoniemych uruchomiono 
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moŜliwość powiadamiania o róŜnych zdarzeniach za pomocą sms. W tym celu 
równieŜ słuŜba dyŜurna została wyposaŜona w dodatkowy numer, tym razem 
numer komórkowy. MoŜna równieŜ zgłoszenia róŜnego rodzaju do nas kierować 
w formie internetowej, na naszej stronie jest odpowiednia zakładka i za pomocą 
formularza zgłoszeniowego bezpośrednio kontaktujemy się z inspektorem 
dyŜurnym. W trakcie realizacji naszych interwencji monitorujemy taki miernik, 
którym jest czas reakcji na zgłoszenie. I chcemy, Ŝeby te interwencje były 
załatwione, jak najszybciej. Z naszych analiz wynika, Ŝe przeciętny czas 
podjęcia działań wynosi do kaŜdej interwencji w granicach od 10 do 15 minut. 
W roku 2013 Prezydent Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego postawił dla nas 
taki cel strategiczny, którym jest zapewnienie bezpieczeństwa i spokoju 
mieszkańców w obrębie duŜych osiedli mieszkaniowych, a więc blokowisk. 
PoniewaŜ, na podstawie analizy zdarzeń ostatnich lat wynika, Ŝe właśnie to całe 
zło zakłócania porządku, chuligaństwo, wandalizm dzieją się głównie na terenie 
tych duŜych osiedli mieszkaniowych. W związku z tym nasze działania  
w bieŜącym roku i myślę, Ŝe w roku następnym będą właśnie ukierunkowane  
na to, aby jak najwięcej patroli kierować w te rejony, właśnie tych duŜych 
osiedli mieszkaniowych oraz podejmować skuteczne i represyjne działania  
w stosunku do osób zakłócających porządek publiczny. Inne cele nasze, to: 
„Ostrowiecka ulica wolna od spoŜywania alkoholu.”, a więc działania związane  
z egzekwowaniem przepisów o wychowaniu w trzeźwości, przeciwdziałanie 
alkoholizmowi. I ten problem, i ten temat jest jak gdyby od kilku lat 
najczęstszym powodem podejmowania interwencji przez naszych 
funkcjonariuszy. Kolejna to jest poprawa czystości i estetyki porządku  
na terenie naszego miasta, poprawa jakości działań w jednostce. Działania 
prewencyjne tych miejsc zagroŜonych, wytypowanych miejsc niebezpiecznych 
– to było około 3600 kontroli. Kolejne statystyczne interwencje nasze dotyczą 
podejmowania działań wobec hałaśliwych, agresywnych grup młodzieŜy. Osób 
tych wylegitymowano blisko 7 tys. To co mówiłem, ujawnienie wykroczeń 
związanych z przepisami ustawowymi o wychowaniu w trzeźwości – ponad 
tysiąc takich interwencji podjętych, w tym 730 osób ukaranych. Kontrole 
nieruchomości związane z utrzymaniem czystości i porządku równieŜ są 
priorytetem w naszych działaniach. Pomimo wprowadzonych nowych zasad 
gospodarki odpadami, jak widzimy na dolnych zdjęciach, no jeszcze nie 
wszyscy mieszkańcy zrozumieli na czym ten system polega i nieczystości lądują 
w róŜnych miejscach naszego miasta, głównie na jego obrzeŜach. Działania 
profilaktyczne wśród dzieci i młodzieŜy. To równieŜ nasz priorytet. Działania 
odbywają się w formie pogadanek i prelekcji. Ponad sto takich w bieŜącym roku 
było wystąpień, w których uczestniczyło około 5000 osób. Oprócz tego, nie 
zapominamy równieŜ  o starszych mieszkańcach naszego miasta. Bierzemy 
udział w posiedzenia rad osiedlowych, w trakcie których mieszkańcy mogą 
zgłosić interwencję i uzyskać stosowną informację o podjętych działaniach 
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przez straŜników. W bieŜącym roku takich spotkań było 78. Dziękujemy 
serdecznie za uwagę. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękujemy bardzo Komendantowi 
Kaniewskiemu. Szanowni Państwo, ten materiał, który Państwo otrzymali,  
to jest ilustracja niesłychanie waŜnego sektora Ŝycia publicznego i nie wiem,  
czy Panowie zaproszeni będą zabierali głos, czy nie? W kaŜdym bądź razie, 
jeŜeli jeszcze Państwo Radni mają jakieś uwagi i zapytania do treści zebranego 
materiału, to bardzo proszę. 
Radny J. E. Kunat – Ja ze swojej strony uwaŜam, Ŝe chociaŜ słyszy się głosy 
róŜne na temat pracy StraŜy Miejskiej w róŜnych rejonach kraju – mówię – 
niektóre negują w ogóle istnienie takiej straŜy miejskiej – ja osobiście uwaŜam, 
Ŝe w naszym mieście StraŜ Miejska jest potrzebna i to bardzo potrzebna. 
UwaŜam, Ŝe spełnia ona rolę dobrze, jak najbardziej. Mam tylko taką jedną 
uwagę – otóŜ, kiedyś składałem taką interpelację, Ŝe mieszkańcy Ŝalili się  
po południowej stronie rynku naszego – jest narysowana kreska do której moŜna 
parkować samochody. No, niestety, wśród kierowców mamy róŜnych ludzi. 
JeŜdŜą nie raz, jak chcą, nie patrzą na znaki, nie patrzą w ogóle dokąd mogą 
wjechać – wolno im, itd. No niestety, ja tu prosiłem i sprawdzałem w SM – 
dlaczego tak się dzieje? Okazuje się, Ŝe na przeszkodzie jednak stoi taka sprawa, 
jak monitoring, który jest niezbyt precyzyjnie - ustawione te kamery,  
ale równieŜ i drzewa zasłaniają, i tak, Ŝe z punktu tego dowodzenia, niestety  
nie widać całej tej ulicy południowej części rynku. W związku z tym, nie wiem 
na obecna chwilę, jak to jest Panie Komendancie, bo jednak widzę,  
Ŝe samochody w dalszym ciągu sporadycznie, ale źle stawiają. NaleŜałoby,  
są to przewaŜnie te same samochody, tych samych właścicieli. Jednak, 
prosiłbym Ŝeby moŜe tam więcej straŜnicy miejscy piesi, jeŜeli nie ma innej 
moŜliwości. A jeŜeli nie, to trzeba by te drzewa jakoś tak podciąć, czy coś 
zrobić z tym, Ŝeby był pełny podgląd na komendzie dowodzenia. Dziękuje 
bardzo.  
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Rozumiem, Ŝe Pan Kunat miał  
na uwadze Rynek Denkowski, bo są dwa rynki w Ostrowcu. Powiedział Pan: 
„nasz rynek”. „W naszym rynku” – obawiałem się, ze ma Pan na myśli 
Denkowski. Dziękuję. Panie Komendancie, proszę. 
Komendant StraŜy Miejskiej w Ostrowcu Świętokrzyskim – A. Kaniewski – 
Cenna uwaga Pana Radnego. Przyjmujemy ją do realizacji. Chciałem wyjaśnić, 
proszę Państwa, Ŝe faktycznie kamery miejskiego monitoringu, no nie sięgają  
w kaŜde miejsce i nie kaŜdy czyn zabroniony moŜemy za pomocą tych kamer 
ujawnić. Chciałem teŜ zwrócić uwagę, Ŝe reagujemy na róŜnego rodzaju 
postulaty i wnioski mieszkańców. I tak w ostatnim okresie czasu, równieŜ  
tutaj za zgodą Pana Prezydenta - została przeniesiona jedna z kamer 
monitoringu miejskiego – z ul. Sandomierskiej, gdzie ona była słabo 
wykorzystywana, na skrzyŜowanie ul. Kościelnej i ul. Górzystej. A więc, w ten 
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rejon, o który od wielu, wielu lat, czy miesięcy - mieszkańcy tego rejonu 
apelowali i wnosili tutaj do Prezydenta postulaty.  
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Panu Komendantowi, 
jeŜeli nie ma pytań, jeszcze uwag do treści materiałów. Chciałem wobec tego – 
Panom, zaproszonym gościom, autorom tych tekstów – serdecznie 
podziękować. Dlatego, Ŝe one są na tyle wyczerpujące, Ŝe nie budziły wobec 
Państwa Radnych większych wątpliwości. Dziękuję Państwu serdecznie za to. 
Zapraszam do dalszego udziału w sesji, a jeŜeli jakieś obowiązki Państwo mają, 
to ogromnie dziękuję.  
 
Ad VI/ Podj ęcie uchwał w sprawie: 
 
1) Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Przechodzimy do punktu szóstego – 
podjęcie uchwał w kolejnych sprawach. Uchwała numer jeden –  
jest stwierdzenie wygaśnięcia mandatu radnego, oczywiście dotyczy to Świętej 
Pamięci naszego kolegi Roberta Posta. Projekt uchwały był opiniowany przez 
wszystkie komisje Rady. Jest to po prostu dokument formalny, zatem nie 
zwracam się juŜ o opinię do komisji poszczególnych. Pozostaje nam tylko jedna 
smutna czynność zagłosować za przyjęciem tej uchwały. No, niestety nie 
rozwijam tutaj debaty na ten temat, bo jest zupełnie bezprzedmiotowa. Kto jest 
za przyjęciem uchwały? Formalnie muszę to stwierdzić. Nie pytam kto jest 
przeciwny, ani wstrzymującym się. I ten smutny akcent.   
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia 
mandatu radnego.  
 
Patrz uchwała Nr XLVII/162/2013 – załącznik nr  18 do protokołu. 
 
2) Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Przechodzimy do uchwały drugiej 
zatwierdzenia rocznego planu kontroli oraz preliminarza wydatków Komisji 
Rewizyjnej Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Projekt był opiniowany 
przez wszystkie komisje, ale w pierwszej kolejności proszę Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej o zabranie głosu w tej sprawie.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej RM – St. Choinka – Panie 
Przewodniczący! Przedstawiłem wszystkim komisjom RM projekt rocznego 
planu kontroli oraz preliminarza wydatków Komisji Rewizyjnej na rok 2014. 
Wszystkie komisje RM pozytywnie zaopiniowały powyŜszy projekt. Wobec 
tego wnoszę o podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu 
kontroli oraz preliminarza wydatków Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 
Ostrowca Świętokrzyskiego na 2014 r. Dziękuję.  
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuje bardzo. Powinienem w tym 
momencie zapytać Przewodniczących wszystkich komisji, ale Pan Radny – 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej był na wszystkich komisjach i te opinie 
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właściwie sumarycznie wyraził komisji. Zatem, pytanie do Państwa Radnych – 
czy nasunęły się jakieś wątpliwości w między czasie, uwagi do projektu tejŜe 
uchwały – bardzo proszę. A, jeŜeli nie – kto jest za przyjęciem tej uchwały? 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zatwierdzenia rocznego 
planu kontroli oraz preliminarza wydatków Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 
Ostrowca Świętokrzyskiego na 2014 .  
 
Patrz uchwała Nr XLVII/163/2013 – załącznik nr  19 do protokołu. 
 
3) Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Uchwała nosząca numer porządkowy 
trzy w sprawie Programu współpracy Gminy Ostrowiec Świętokrzyski  
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność poŜytku publicznego w latach 2014 - 2015. Tu proszę 
przedstawiciela – Przewodniczącego Komisji Samorządowej, Edukacji oraz 
Rodziny o przedstawienie opinii poszczególnych komisji. Proszę, Komisja 
Samorządowa. 
Przewodniczący Komisji Samorządowej RM – Z. Moskalewicz – Komisja 
Samorządowa na swoim posiedzeniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały oraz 
projekty uchwały nr: 4,5,12. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu RM –  
M. Kuszewski – Komisja Edukacji równieŜ przyjęła na swoim spotkaniu 
jednogłośnie ten projekt uchwały.  
Przewodniczący Komisji ds. rodziny RM – St. Sulik – Członkowie Komisji  
ds. Rodziny jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały nr 3 i nr 4.  
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Panu 
Przewodniczącemu. Czy Państwo radni mają uwagi, zapytania do treści projektu 
tejŜe uchwały. Nie widzę, w związku z tym proszę o głosowanie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie Programu współpracy 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski z organizacjami pozarządowymi i innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego w latach  
2014 - 2015. 
  
Patrz uchwała Nr XLVII/164/2013 – załącznik nr 20  do protokołu.  
 
4) Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Przechodzimy do punktu czwartego, 
pozycji czwartej - przepraszam – w sprawie ustalenia kwoty słuŜącej  
do wyliczenia wysokości dotacji na finansowanie działalności centrum integracji 
społecznej. Pozostaje mi, bo Komisje: Samorządowa i  Rodziny wyraziła swoje 
opinie. Przewodniczącego Komisji BudŜetowej poproszę o stanowisko.  
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Przewodniczący Komisji BudŜetu RM – H. RoŜnowski – Komisja BudŜetu  
na swoim posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały, a takŜe 
projekty uchwał z pozycji: 12, 13 i 14.  
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Zwracam się do Państwa Radnych – 
czy macie Państwo Radni jakieś uwagi, zapytania do projektu uchwały? Skoro 
nie, to proszę wobec tego o głosowanie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie ustalenia kwoty słuŜącej  
do wyliczenia wysokości dotacji na finansowanie działalności centrum integracji 
społecznej. 
 
Patrz uchwała Nr XLVII/165/2013 – załącznik nr 21  do protokołu. 
 
5) Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – I uchwała z pozycji piątej w sprawie 
zmiany uchwały w sprawie warunków udzielania bonifikaty od opłaty z tytułu 
przekształcenia prawa uŜytkowania wieczystego w prawo własności. Chodzi mi 
tu o Komisje Strategii i stanowisko komisji. 
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta RM – W. Mazur -  Komisja 
na swoim posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała tejŜe uchwałę, jak równieŜ 
uchwały z naszego punktu programu: uchwały nr:6,7,8, 9,10 i 11. Dziękuję 
bardzo. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Czy Państwo Radni mają uwagi, 
zapytania do projektu uchwały? JeŜeli nie – Komisja Samorządowa wyraziła 
swoje zdanie wcześniej. W związku z tym proszę o głosowanie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie warunków udzielania 
bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa uŜytkowania wieczystego  
w prawo własności. 
 
Patrz uchwała Nr XLVII/166/2013 – załącznik nr 22  do protokołu. 
 
6) Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Pozycja szósta, uchwała zmieniająca 
uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 2 Studium 
Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta 
Ostrowca Świętokrzyskiego. W załączeniu macie Państwo mapę, to jest 
oczywiście fragment obejmujący północny segment miasta, daleko  
za Gutwinem, niemalŜe przed Dębową Wolą. Zresztą jest w Studium tutaj,  
w uzasadnieniu napisane. Komisja Strategii swoje zdanie juŜ wypowiedziała  
w tej sprawie. Wobec tego powstaje pytanie dla Państwa Radnych – czy są 
jakieś uwagi, zapytania do projektu tejŜe uchwały. Nie widzę, w związku z tym 
proszę o głosowanie.  
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Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 2 Studium Uwarunkowań i Kierunków 
Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 
 
Patrz uchwała Nr XLVII/167/2013 – załącznik nr 23 do protokołu.  
 
7)  Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Pozycja siódma w sprawie nabycia 
nieruchomości, a dotyczy to działki przy ul. Samsonowicza i Rudzkiej. Znamy 
stanowisko Komisji Strategii. Czy Państwo Radni mają jakieś uwagi, zapytania 
do projektu uchwały? JeŜeli nie, głosujemy wobec tego przyjęcie tej uchwały. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości. 
 
Patrz uchwała Nr XLVII/168/2013 – załącznik nr 24 do protokołu. 
 
8) Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Uchwała z pozycji ósmej dot. 
nabycia nieruchomości, tzn. działek przy ul. Samsonowicza i Rudzkiej. 
Stanowisko Komisji Strategii znamy. Wobec tego pytanie do Państwa Radnych 
– czy są jakieś uwagi, zapytania do projektu uchwały? A jeŜeli nie, proszę  
o głosowanie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości. 
 
Patrz uchwała Nr XLVII/169/2013 – załącznik nr 25 do protokołu. 
 
9) Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – I kolejna uchwała, pozycja dziewiąta 
w sprawie nabycia nieruchomości, takŜe dotycząca działek przy  
ul. Samsonowicza i Rudzkiej. Dwóch działek nr: 56/3 i 63. Stanowisko komisji 
znamy. Zatem, pytanie do Państwa Radnych – czy są jakieś uwagi lub 
zastrzeŜenia lub zapytania. Nie widzę, proszę o głosowanie.   
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości. 
 
Patrz uchwała Nr XLVII/170/2013 – załącznik nr 26  do protokołu. 
 
10) Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – I uchwała z pozycji 10 – nabycie 
nieruchomości, takŜe dotyczy działek przy ul. Samsonowicza i Rudzkiej. To są 
działki nr 93 i 49/2. Stanowisko komisji znamy. Zatem, pytanie do Państwa 
Radnych – czy są jakieś uwagi, zastrzeŜenia lub zapytania. Nie widzę, proszę  
o głosowanie.   
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości. 
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Patrz uchwała Nr XLVII/171/2013 – załącznik nr 27 do protokołu. 
 
11) Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – I uchwała z pozycji jedenastej  
w sprawie bezprzetargowego wynajęcia gruntu, połoŜonego w Ostrowcu 
Świętokrzyskim przy ul. Bałtowskiej. Projekt uchwały był opiniowany przez 
Komisję Strategii i Rozwoju. Stanowisko komisji znamy. Pytanie do Państwa 
Radnych – czy są jakieś uwagi lub zapytania do projektu uchwały? Nie widzę, 
proszę o głosowanie.   
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie bezprzetargowego wynajęcia 
gruntu, połoŜonego w Ostrowcu Świętokrzyskim przy ul. Bałtowskiej. 
 
Patrz uchwała Nr XLVII/172/2013 – załącznik nr 28 do protokołu. 
 
12) Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Uchwała z pozycji dwunastej – 
zmieniająca uchwałę w sprawie wyraŜenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania 
finansowego Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. Treść znana jest Państwu 
dokładnie. Wiadomo o co chodzi. Stanowisko komisji poszczególnych było 
wyraŜane juŜ wcześniej. Komisji BudŜetowej takŜe. Zatem pytanie do Państwa 
Radnych – czy są jakieś uwagi i zastrzeŜenia, wątpliwości? Bardzo proszę.  
Nie widzę, w związku z tym proszę o głosowanie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie wyraŜenia zgody  
na zaciągnięcie zobowiązania finansowego Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. 
 
 Patrz uchwała Nr XLVII/173/2013 – załącznik nr 29  do protokołu. 
 
13) Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – I przechodzimy do uchwały  
nr trzynaście, pozycji trzynaście zm. uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2013 r. Komisja BudŜetowa swoją opinie 
wyraziła w tej sprawie. Więc, zatem pytanie do Państwa Radnych - czy pod 
adresem autorów, autorki uchwały są jakieś pytania, wątpliwości – proszę je 
zgłaszać. Pani Skarbnik jest na miejscu. Nie widzę, w związku z tym proszę  
o głosowanie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zm. uchwałę w sprawie uchwalenia 
budŜetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2013 r. 
 
Patrz uchwała Nr XLVII/174/2013 – załącznik nr 30 do protokołu. 
 
14) Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Czternasta uchwała, uchwała  
z pozycji czternastej – oczywiście, jak zwykle wiemy o tym, Ŝe jest to pochodna 
poprzedniej – zm. uchwałę w sprawie wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
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Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2013 -  2023. Stanowisko Komisji BudŜetowej 
znamy. Czy Państwo Radni zgłaszają jakieś uwagi do tego projektu uchwały? 
Skoro – nie, proszę o głosowanie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zm. uchwałę w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2013 -  2023. 
 
Patrz uchwała Nr XLVII/175/2013 – załącznik nr 31 do protokołu. 
 
Ad VII/Informacja Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  
w sprawie wyznaczenia podmiotów, w których będzie wykonywana kara 
ograniczania wolności i praca społecznie  uŜyteczna na terenie Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski w 2014 r. wraz z opinią Prezesa Sądu Rejonowego  
w Ostrowcu (informacja stanowi załącznik nr 32 do protokołu):  
   
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – W ten sposób wyczerpaliśmy punkt 
szósty naszej sesji. Przechodzimy do punktu siódmego - Informacja Prezydenta 
Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego w sprawie wyznaczenia podmiotów,  
w których będzie wykonywana kara ograniczania wolności i praca społecznie - 
uŜyteczna na rzecz Gminy Ostrowiec Świętokrzyski w 2014 r. wraz z opinią 
Prezesa Sądu Rejonowego w Ostrowcu Świętokrzyskim. Bardzo proszę oddaję 
głos Panu Prezydentowi.  
Prezydent Miasta – J. Wilczyński  - Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 
Gmina Ostrowiec Świętokrzyski przygotowała miejsca pracy dla osób 
skazanych przez Sąd na prace społecznie uŜyteczne. Mamy cztery podmioty, 
które wyznaczamy, więc: Zakład Usług Pogrzebowych, który moŜe przyjąć 
około 110 osób w skali roku, Zakład Targowisko Miejskie 100 – 120 osób, 
Zakład Usług Miejskich około 20 osób, MOSiR w sumie około 40 osób. Myślę, 
Ŝe jest to znacznie lepiej, niŜ w niektórych latach poprzednich, chodź wciąŜ nie 
zaspakaja tych potrzeb, jakie ma sąd. Problemy są wciąŜ te same odnośnie 
kosztów zatrudnienia i tego, jak wydajni są ci pracownicy. Tyle pokrótce, 
dziękuję.  
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Panu Prezydentowi. 
JeŜeli Państwo Radni mają jakiś zapytania do tego stanowiska Pana Prezydenta, 
bardzo proszę.  
Radny J. E. Kunat – Ja miałbym takie pytanie krótkie do Pana Prezydenta. 
Wiemy, Ŝe coś podobnego było juŜ w poprzednim roku, itd. Ja bym chciał 
uzyskać odpowiedź – według Pana jak się ci ludzie spisywali. Czy były jakieś 
incydenty znaczące, czy odbyło się wszystko fair? 
Prezydent Miasta – J. Wilczyński  - Panie Przewodniczący! Wysoka Rado!  
Jak to określić. Jeszcze raz powiem- co roku musimy taką uchwałę 
podejmować. Jest to nasz obowiązek. Jest to nasz obowiązek i chcemy pomóŜ 
wymiarowi sprawiedliwości, aby moŜna było te kary wyegzekwować . 
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Wiadomo, Ŝe tych ludzi trzeba bardziej pilnować, niŜ innych. Oni nie 
przychodzą  do pracy z pasją, z entuzjazmem tylko raczej z przymusu. Dziękuję.  
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. JeŜeli nie ma pytań, to 
ogłaszam 15 min. przerwy. Zaczniemy od punktu ósmego – odpowiedzi  
na zapytania i interpelacje Pana Prezydenta. 
 
Przerwa trwała od godz. 13.12 do godz. 13.30. 
 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Wznawiam obrady, Szanowni Państwo 
Radni! Mam taką sprawę.  Mianowicie, przedłoŜona mi lista obecności 
wskazywała mi 22 radnych obecnych na sali. W międzyczasie opuściła sesję 
Pani Radna Barbara Cudzik. W związku z tym bardzo proszę o wniesienie  
do protokołu poprawki, Ŝe było 21 radnych przy głosowaniu przy uchwałach.  
Po prostu nie zameldowała się, Ŝe odchodzi, ja nie zauwaŜyłem i proszę o to 
sprostowanie. 
 
Ad VIII/Odpowiedzi na interpelacje i zapytania: 
 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Przechodzimy zatem do punktu ósmego 
– odpowiedzi na interpelacje i zapytania. Udzielam głosu Panu Prezydentowi. 
Prezydent J. Wilczyński – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Postaram się 
pokrótce odpowiedzieć na poszczególne interpelacje i zapytania.  
Pierwszy Radny Jan Edward Kunat pytał o oświetlenie ul. Rudzkiej – dwa 
wnioski, które tam były – mam odpowiedź Wydziału Infrastruktury 
Komunalnej, Ŝe brak jest środków finansowych w budŜecie Gminy na realizację 
powyŜszych wniosków, tym bardziej, Ŝe tam, nie jest to teren bardzo 
zamieszkały przez duŜo ludzi, ten 221 i 223 to jest jeden dom, tam drugi to jest 
jakiś odcinek, gdzie teŜ jest bardzo ta zabudowa rozproszona.  
Radny Duda pyta o zjeŜdŜalnię, wniosek o zabezpieczenie lub rozbiórkę – tu się 
w 100% zgadzamy, Ŝe Pan Dyrektor powinien temat raz na zawsze rozwiązać. 
Chodnik wzdłuŜ ul. Okólnej, muru chroniącego tę skarpę – mogę powiedzieć,  
Ŝe jesteśmy w trakcie uzgadniania porozumienia na wykonanie dokumentacji 
projektowej całego odcinka dróg wojewódzkich, przebiegającego przez miasto 
Ostrowiec – praktycznie od mostu, Ŝeby to tak określić to od mostu na rzece 
Kamiennej, który powinien być wyremontowany 12 lat temu, do ul. Bałtowskiej 
i m.in. ten odcinek równieŜ będzie objęty pracami projektowymi bo to trzeba 
kompletnie przebudować, równieŜ skrzyŜowanie Okólna – Denkowska – 
Słowackiego to są tematy, które będą objęte tym opracowaniem. PrzekaŜę 
równieŜ, aby doraźnie zarządca się przyjrzał temu odcinkowi. 
Radny Sajda mówi o ul. Traugutta, studzienki – przekaŜę te uwagi do Zarządcy, 
do Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich, bo fajnie by było, Ŝeby  
z Państwa interpelacji wynikało, kto jest zarządcą, bo wtedy te kamery jak 
nagrywają, później puszczają te interpelacje, Ŝeby mieszkańcy wiedzieli,  
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do kogo mieć pretensje później. Nie wychodziłyby jakieś fałszywe, krzywdzące 
urzędników Urzędu Miasta, chociaŜby jakieś hasła, gdzie kaŜą się wstydzić nam 
za nie swoje grzechy, bo teŜ takie sytuacje są w Ostrowcu dosyć powszechne, Ŝe 
„Kowal zawinił, Cygana powiesili”, jak to mówi stare przysłowie. Dlaczego 
mieszkańcy mają problemy do kanalizacji? Część przykanalików była 
wykonana w czasie budowy, bo Pan tak mówił troszkę chaotycznie, a ja mogę 
powiedzieć tak – dzisiaj miałem bardzo waŜne spotkanie, gdzie myślę, Ŝe 
wszyscy musza być na to przygotowani – niedługo do kilkudziesięciu 
najbardziej opornych mieszkańców miasta wyślę StraŜ Miejską wzmocnioną 
pracownikami Wydziału Środowiska Urzędu Miasta, Nadzorem Budowlanym, 
Ŝeby skontrolować szczelność szamb, dlatego, Ŝe mamy ok. 100 rodzin, które 
nie kwapią się do podłączenia.. Wszyscy, którzy chcą się podłączyć, są 
sukcesywnie podłączani. Ja - ten chaos taki informacyjny – nie wiem, z czego 
wynika. Jest tam kilka rodzajów moŜliwości płatności za to podłączenie 
rozpatrywanych. Powiem tak – ja np. zapłaciłem za ten przykanalik, ja jako 
obywatel – Jarosław Wilczyński zapłaciłem za ten przykanalik, który powinien 
MWiK wybudować i mam obiecane jako obywatel, Ŝe kiedyś mi zwrócą. I tak te 
przykanaliki w drodze były budowane. Bo mnie z fizycznego punktu widzenia, 
z ekonomicznego punktu widzenia, kaŜdy miesiąc to był czysty dla mnie 
zarobek jak mam kanalizację, bo ja co 3 tygodnie musiałem wywozić szambo.  
A jak ktoś mi mówi dzisiaj, mieszkańcy, Ŝe on to raz na 2 lata wywozi, a ma 
tylko 5 ludzi w domu, no to coś nie gra. I, proszę Państwa, nie mamy ani czasu 
ani nie moŜemy mieć sentymentu, bo jak nie zapłacą ci ludzie, jak się nie 
podłączą, to będziemy płacić wszyscy, a mówimy o dziesiątkach milionów 
złotych. To są takie tematy. Ja jeszcze raz mówię. Jutro równieŜ jadę, udaję się 
do Kielc, do Wojewódzkiego Funduszu, gdzie rozmawiamy na temat kolejnego 
tego etapu, bo troszkę tam zawsze jest problemu przy takich zadaniach, bo to 
jest gigantyczne zadanie, ale musimy się wszyscy zmobilizować i ja uwaŜam, Ŝe 
nie ma taryfy ulgowej, mimo to, Ŝe ludzie myślą, Ŝe – nie wiem – Ŝe  się 
„upiecze” to się „nie upiecze” nikomu. Proszę, jak są media na tej sali, 
powiedzieć, Ŝe nadchodzi czas intensyfikacji kontroli wszelkiego rodzaju,  
bo ileŜ moŜna ludzi prosić. Prosimy raz, drugi, teraz będziemy korzystać  
z prawa, o którym mieszkańcy byli informowani, Ŝe gdy będą poproszeni  
to powinni robić, a teraz będą zmuszeni do tego.  
JeŜeli chodzi o sprawę Kapitału Ludzkiego, Starosta Mich wychodząc – musiał 
wcześniej opuścić salę – powiedział mi, Ŝe sprawą zajmuje się Komisja 
Rewizyjna Powiatu. JeŜeli wpłynie do niego interpelacja na piśmie, to odpowie 
na piśmie. 
Radny Mrugała zadaje pytanie na temat konferencji „Mała Ojczyzna”. Ja tylko 
przytoczę dwa fakty – po pierwsze „primo”, jak to się mówi, pierwszy fakt,  
to wszystkie samochody StraŜy Miejskiej są własnością Urzędu Miasta.  
Po drugie – dokument wewnętrzny StraŜy Miejskiej – instrukcja inspektora 
dyŜurnego  StraŜy Miejskiej mówi, Ŝe „2. Zakres czynności inspektora 
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dyŜurnego… inspektor dyŜurny stale współpracuje z Urzędem Miasta 
 w zakresie…” m.in. jest punkt 8 i „udzielenie w miarę moŜliwości pomocy  
w załatwieniu pilnych spraw, przemieszczenia samochodem słuŜbowym StraŜy 
Miejskiej”. Pod tym warunkiem uŜyczyliśmy te samochody. Proszę przekazać 
zaniepokojonym obywatelom Ostrowca Świętokrzyskiego, Ŝe jest wszystko lega 
artis. 
Teraz tak, remont, malowanie elementów stalowych, roczne okresowe przeglądy 
– równieŜ, mam tak, odpowiedź i oprócz tej odpowiedzi, co mam na piśmie, to 
jeszcze mi się coś przypomniało. Odbiór pogwarancyjny obywał się wiosna 
2007 roku. Odpowiedzialną osobą za odbiór z mojej strony jako ówczesnego 
Prezydenta był Wiceprezydent Miasta – Paweł Walesic. Proszę to zanotować  
i to było 6 lat ponad temu. Mamy 2013 r., a wiosna 2007 mamy odbiór, gdzie ze 
strony Urzędu Miasta, ze strony MOSiR –u Dyrektor Rokita. Remont 
konstrukcji został wykonany i zlecony zgodnie z zakresem. Mamy wszystkie 
ksiąŜki, dysponujemy wszystkimi przeglądami, co roku wykonywanymi  
– do  wglądu. Znowu Radny Sajda wie więcej, bo to jest, do mikrofonu mówię 
to, co widzę. Według Dyrektora wszystko jest do dyspozycji Pana Radnego  
w siedzibie MOSiR – u, moŜe macie złych informatorów, nie wiem. 
Teraz tak – wycieczka MOSiR – faktem jest, Ŝe na tych zasadach to było, 
zostało to wychwycone, nasz prawnik to zanegował, Pan Zdzisław Niedziela.  
I jest to wszystko do wyjaśnienia. Jest to na etapie, czekają teraz  
na uzasadnienie stanowiska radcy prawnego na piśmie i dalej będzie robione.  
To Ŝadna Ameryka, ale, szanowni Państwo, czasami – nie mogę powiedzieć 
ulubionej sentencji Pani Skarbnik – ale czasami jak jest błąd powielany, przy 
jednej, drugiej lub trzeciej kontroli moŜe nie wyjść, wyjdzie za czwartym razem 
– trzeba to zmienić. 
Radny Moskalewicz – tak, tylko jeŜeli chodzi o te chodniki, pas zieleni itd. to są 
róŜne interpelacje, nie do wszystkiego kaŜdy się przyznaje, choć fajnie by było 
teŜ, Ŝeby takie tablice wyraźne w mieście były. Najlepiej to by było, Ŝeby był 
jeden gospodarz wszystkich dróg i wtedy, jak byśmy dostawali jako, Wy jako 
Radni i tutaj władze miasta – Prezydent, to by wiedział, za co dostaje, a dzisiaj 
to jest tylu gospodarzy, a jak jest bałagan, to się nie przyznają do tego, co czyje 
jest. Choć uwaŜam, Ŝe tutaj trochę racji jest, Ŝe nie wszystkie te drogi są, nie 
wszystkie wyglądają, jakby miały gospodarza.  
Stoisko naprzeciwko bazarku – zgodnie z art. 40 ustawy o drogach publicznych, 
wszelkie zajmowanie pasa drogowego dróg publicznych na cele nie związane  
z remontem naleŜy do zarządcy. Tam jest Aleja Jana Pawła II, zarządcą jest 
Starostwo Powiatowe i na pewno taką decyzję wydał zarządca. JeŜeli ktoś by 
prowadził bez takiej decyzji, to mu grozi kara 10 – krotności. Trudno musimy 
to, my moŜemy mimo wszystko tam zbierać opłaty targowe. Powoduje to taki 
bałagan, troszkę to jest tak samo jak takie przyzwyczajenia, chociaŜby tutaj, 
mamy pusto na placu targowym, a ludzi cięŜko jest przekierować, przesunąć  
z ulicy zatłoczonej, ze Słowackiego, choć takie pomysły nam chodzą po głowie, 
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to się boimy, Ŝe nas zlinczują ludzie, ale będziemy moŜe próbować, spróbujemy 
nawet – ja mówię teraz  o ul. Słowackiego, bo chodnik ma 1,5 metra,  
czy 2 metry, handlujący po prostu jeszcze zakłócają płynność ruchu na tym 
odcinku i będziemy starali się to zmienić, choć to jest stare przyzwyczajenie  
i cięŜko to będzie wyegzekwować.  
Odnośnie Dnia Pracownika Socjalnego – po raz kolejny składam wszystkim 
pracownikom Ŝyczenia wszystkiego najlepszego. Co do próśb ze strony 
pracowników, ja się na piśmie zapoznam, ale ja Państwu powiem to samo,  
co powtarzam Dyrektorowi MOPS –u od wielu lat. My nie powinniśmy zatracić 
idei pomocy społecznej. Pomoc społeczna nie ma słuŜyć pracownikom, tylko 
pracownicy mają słuŜyć ludziom, a jeŜeli będziemy 17 mln budŜetu wydawać  
w ten sposób, Ŝe 15 to będą wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń,  
a 2 mln pójdzie jako ta pomoc, to gdzieś byśmy tą ideę zagubili. Ja wiem, Ŝe jest 
nadregulacja prawna, ja sobie zdaję sprawę z przepisów, jakie czasami w tym 
kraju wychodzą, w moim kochanym kraju, nasi parlamentarzyści regulują 
prawie wszystko, co mogą uregulować, do czego się dorwą jest tego za duŜo.  
To zwiększa czasami koszty niektórych świadczeń, usług, ubezwłasnowolnia 
tych ludzi tam  gdzieś na dole pracujących, albo nawet tych decydentów,  
bo ktoś, kto nigdy w terenie nie był, nie zna tematu, on mówi, Ŝe ma przy tym 
pracować tyle i tyle osób na takim stanowisku, tyle i tyle z takim 
wykształceniem etc. etc. Na pewno, ja uwaŜam, Ŝe kaŜdemu naleŜy się godne 
wynagrodzenie, w miarę moŜliwości. Największy problem jednak jest  
z wynagrodzeniami w sferze pomocy społecznej, z wynagrodzeniami 
pochodzącymi z tzw. zadań zleconych i jakbym tego nie powiedział po raz 
kolejny, to proszę, powtórzę. UwaŜam, Ŝe my jako Ostrowiec Świętokrzyski  
na wykonywanie zadań zleconych z zakresu pomocy społecznej otrzymujemy  
za małe pieniądze z województwa. Piszę w tej sprawie co pół roku bardzo 
powaŜne pisma do Pani Wojewody, otrzymuję na temat tak, Ŝe jest brak 
środków, odpowiedź krótką. Ale uwaŜam, Ŝe ten temat jest strategiczny do 
rozwiązania w Polsce jako w państwie, który ma polegać na oddaniu władzy 
społecznościom lokalnym, władzy samorządowej. Bo jeŜeli będzie się nam 
dawać zadania bez pieniędzy, to się kiedyś „rozjedzie” na dobre. Powiem tak  
– i to jest największy problem, bo ludzi na zadaniach zleconych jest mnóstwo,  
te zadania są takie, jakie są, co trochę – bo taka jest tendencja zrzucania  
– państwo zrzuca z siebie zadania i – kto by nie bym przy sterze, czy to był 
SLD, czy to był PiS, czy to teraz jest Platforma z PSL – wszyscy zrzucają  
z siebie cięŜar zadań, przerzucają na samorząd, tylko zapominają, Ŝeby dać  
za tym pieniądze, a samorząd juŜ nie ma skąd dawać. Dlatego, chociaŜby teraz, 
na koniec roku z MOPS – u odejdzie 12 osób i trzeba się z tym liczyć, bo nie 
jesteśmy w stanie juŜ dokładać, nie mamy takich moŜliwości, Ŝeby dokładać. 
Tyle powiem moŜe smutnych refleksji na temat pomocy społecznej z okazji 
święta. 
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Radny RoŜnowski pyta o sześciolatki w szkołach podstawowych, jak jesteśmy 
przygotowani. No to jak juŜ jestem na smutno, to kolejną refleksję. Ja uwaŜam, 
Ŝe to powinno być albo „wte albo wewte”, bo skończyć trzeba ten cyrk  
z sześciolatkami. Jako samorządowiec byłem zobligowany, Ŝeby przygotować 
szkoły 3 lata temu. Nie zrobiliśmy reformy oświatowej, bo przygotowujemy się 
na falę, która ma przyjść z przyjściem sześciolatków do szkół. My jesteśmy  
od kilku lat przygotowani, nauczycieli mamy przygotowanych, szkoły,  
nie ruszyliśmy, bo to musi przejść. Ale dzisiaj jest co trochę jakaś inna decyzja, 
teraz czekamy na pół, tych co się… Tak, ale ja po prostu uwaŜam, Ŝe tak,  
my jesteśmy przygotowani, nas to za duŜo juŜ kosztuje. Z radością teŜ 
przyjmuję informacje o rekonstrukcji rządu i odejściu odpowiedzialnych za ten 
bałagan ludzi ze struktur rządowych. To jest kwestia czasu. 
Ulica Samsonowicza, patrole – tam są patrole, jest to jedno z najbardziej 
kontrolowanych miejsc na terenie naszego miasta. 
Co do Remondisu to przekaŜemy. 
Radny Lesiak,  zarządcy drogi – to przekaŜemy do zarządcy do Powiatu. 
Odnośnie 754 – przekaŜę do Świętokrzyskiego Zarządu, ale temat jest taki,  
Ŝe realnie to jest wyjście na budowę wiosną 2015 r. Teraz jest jeszcze kwestia 
taka dyskusyjna, gdzie walczymy, bo to trzeba, jak teraz się źle rozegra to moŜe 
juŜ być „na wieki wieków”. Chodzi o to, jak ma wyglądać ul. Bałtowska  
od Samsonowicza w stronę miasta bo jest zaprojektowana jako jedna jezdnia 7 – 
metrowa. MoŜna powalczyć, Ŝeby była przedłuŜeniem, tak jak ul. Radwana, 
Ŝeby ten ruch bardziej… Tak, jak było pierwotnie, tak, tylko, Ŝeby ta 
oszczędność nie spowodowała, Ŝe zrobimy 7 – metrową, a później będziemy 30 
lat czekać, czy nasze dzieci, Ŝeby ją rozbudowali. Pas drogowy jest 
przygotowany na taki wariant, jak jest obecnie w tej drodze. Dzisiaj w tej 
sprawie to chociaŜby korespondencja poszła. 
Teraz tak – Radny Sajda – później była druga część – jakie jest zadłuŜenie  
w MPK? JeŜeli chodzi - nie wiem, Grzegorz Partyka miał mi przynieść kartki. 
Dobra, jakby ktoś mógł poprosić Grzegorza do natychmiastowego 
zameldowania się. Ja to podam na koniec dnia, jak mogę, jak nie zdradzę 
tajemnicy firmy. 
Konstrukcja pod zjeŜdŜalnią – mam wyjaśnienia, Ŝe ta konstrukcja nie była 
objęta remontem, wyszło małe dwa ogniska, które zostaną od razu, te ogniska 
rdzy zamalowane. 
JeŜeli chodzi o mecz i przyjście na salę to chodzi o słuŜby ochrony – tak mam to 
wyjaśnione, na piśmie to zostanie przez Dyrektora wyjaśnione, Ŝe inaczej się 
wpuszcza na mecze i później ochrona nie Ŝyczy sobie, Ŝeby się towarzystwo 
rozchodziło po bloku bo nie chce brać za nich odpowiedzialności. Ale to 
wszystko, jak Pan Radny jest tam codziennie gdzieś w pobliŜu, to bardzo 
zapraszam na kawę w imieniu Dyrektora, jak nie ma, to ja mu dam na kawę.  
I jeszcze powiem tak, zaczym do tego MPK dojdę, to Radny RoŜnowski pyta  
o to pismo Pana Wrony. Ja mogę powiedzieć tak,  dla mnie to jest tak – mam  
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kilka takich pism Pana Wrony, które dla mnie są smutne albo powiem Ŝenujące, 
chociaŜby to, w jaki sposób skierował pismo nie do końca prawdziwe dotyczące 
przejazdu kolejowego, dysponując szczątkowymi informacjami. Jak nie jestem 
autorytetem w balecie, bo nie mogę być z róŜnych powodów, to się na temat 
baletu nie wypowiadam. Jak się nie znam, nie wiem, co kto robił, to nie staram 
się krytykować. A ja bym spojrzał pierw w lusterko i zobaczyłbym, jakim jak 
jestem gospodarzem na swoich drogach, a Państwa interpelacje są tutaj 
odpowiedzią. Co do tego, to miasto się zobowiązało do zrobienia koncepcji  
i tą koncepcję zrobiliśmy. Powiat się zobowiązał do zrobienia dokumentacji,  
w tym zakresie zmieniamy teraz porozumienie, bo chcemy jako miasto wejść  
we współfinansowanie tego, dlatego, Ŝeby tą dokumentację wreszcie zrobić. 
Jeszcze nie wiem, skąd Państwu zaproponuję, Ŝeby znaleźć te pieniądze,  
ale wiem jedno, ze jak nie zrobimy tej dokumentacji, nie dołoŜymy tego, to nikt 
za nas tego nie zrobi. To jest poparte doświadczeniem, a gdzieś mam jeszcze  
na piśmie– zgodnie z zawartym trójstronnym porozumieniem 4 czerwca 2008 r., 
Gmina, Powiat i Województwo do opracowania dokumentacji projektowej 
przebudowy ul. 3 – go Maja na odcinku od mostu na rzece Kamiennej  
do skrzyŜowania Okólna – Denkowska – Słowackiego zobligowane było 
Starostwo Powiatowe, które nie wywiązało się z postanowień. To jest pismo 
moich pracowników z Wydziału Infrastruktury. W prowadzonej korespondencji 
Powiat podział i wykonanie dokumentacji zrzucił bezpodstawnie na Gminę. 
Pomimo braku takich zobowiązań, Gmina opracowała koncepcję przebudowy 
przedmiotowej ulicy i w grudniu 2002 r. została on przekazana  
do Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Kielcach. Ja uwaŜam, Ŝe 
jak juŜ bierzemy te pieniądze publiczne, to starajmy się kaŜdy realizować to,  
co do niego naleŜy, a nie przerzucać na siebie odpowiedzialność, a tego typu 
pisma ze strony Wydziału Dróg Starostwa Powiatowego nasiliły się w ostatnim 
czasie, nie wiem z jakiego powodu.  
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Czy juŜ, Panie Prezydencie? 
Prezydent J. Wilczyński – Odnośnie tej informacji, nie mam jej, mieli to ustalić. 
Bardzo bym prosił o sprecyzowanie, czy chodzi o wszystkie zobowiązania  
na dzień dzisiejszy, zaległe, przeterminowane? Ale ja nie wiem. Ale to jak Pan 
wie, to niech Pan powie, o które chodzi, bo ja nie chcę Pana wprowadzić w błąd. 
Radny Wł. Sajda – Panie Prezydencie! Mnie na obecną chwilę, przecieŜ jest 
Pani Kołeczkowa, przyszła dzisiaj do pracy, no to miała przyjść na sesję i nie 
przyszła, Ŝeby to pytanie. No to jak to jest, Ŝeby  Pani Prezes, kaŜdy przychodzi 
ze spółek na sesję, a Pani Kołeczkowa nie mogła przyjść? 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Chwileczkę, Panie Radny. Mam taką 
propozycję. Niech Pan Prezydent do końca swojej odpowiedzi udzieli, a potem 
będziemy pytali Pana Prezydenta, jeśli ktoś z Państwa nie jest zadowolony  
z udzielonej odpowiedzi. 
Prezydent J. Wilczyński – Proszę  o 5 minut przerwy. Ja odpowiem na to 
pytanie, tylko muszę iść do gabinetu wziąć dokumenty. 
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Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Czy to jest konieczne w tej chwili? 
Radny Wł. Sajda – Tak. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Proszę bardzo. Ogłaszamy przerwę. 
 
Przerwa trwała od godz. 13.58 do godz. 14.02. 
 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Wrócił Pan Prezydent. Bardzo proszę  
o zajmowanie miejsc, za chwilę udzieli Panu Radnemu odpowiedzi na pytanie. 
Bardzo proszę. Pan Prezydent ma głos. 
Prezydent J. Wilczyński – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Po kolei 
mówię. JeŜeli chodzi o zobowiązania z tytułu dostaw i usług, bo dług to takie 
pojęcie mało precyzyjne, jakie ma długi – nie wiadomo, ale zobowiązania są. 
Zobowiązania bieŜące wynoszą 1 mln 208 tys. zł, ale to są bieŜące. 
Przeterminowane do 60 dni – 303 tys. zł, przeterminowane powyŜej 60 do 90 
dni – 262 tys. 700 zł. Dla porównania, rok temu przeterminowane do 60 dni 
były ponad 1 mln zł. Dlatego ja bym chciał  uniknąć pewnego rodzaju dyskusji 
ekonomicznych, które są waŜne i wpływają na ocenę spółki przez kontrahentów 
w sposób publicznych, dlatego, Ŝe mamy zobowiązania wobec dostawców itd.., 
itd., a zachwianie w jakiś sposób w łańcuchu dostaw moŜe spowodować to,  
Ŝe nie będziemy musieli dyskutować na temat przyszłości MPK, bo ona się  
w jednoznaczny sposób wyklaruje. 
JeŜeli chodzi o te sprawy, to cóŜ, tyle mogę powiedzieć, to jest stan  
na 30 września 2013 r. Czy coś jeszcze mogę dopowiedzieć, jakieś szczegóły, 
Panie Radny? 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Panu Prezydentowi. 
Prezydent J. Wilczyński – Proszę bardzo. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Pytania mieli jeszcze Panowie Radni: 
Pan Radny Kunat i Pan Radny RoŜnowski, tak? Bardzo proszę, po kolei. Chodzi 
o rozwinięcie wyjaśnień Pana Prezydenta, 
Radny J. E. Kunat – Na odpowiedzi Pana Prezydenta, oczywiście. Panie 
Przewodniczący! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! Wspomniał Pan, Ŝe takie 
pisma są wysyłane ze Starostwa itd. i konkretnie Pan Wrona. Ostatecznie Pan 
Wrona ma pieczątkę: „z upowaŜnienia Starosty”. To nie waŜne, tak samo jak 
tutaj wcześniej, Ŝe wcześniej tam Pan Walesic itd. miał sprawę odnośnie 
pewnych rzeczy. Pan jest szefem i Pan odpowiada za to wszystko. To po 
pierwsze. Druga sprawa – bardzo Pan się prześlizgnął po moich interpelacjach, 
jak po lodzie. Ja mam dwie interpelacje, Pan odpowiedział jednym zdaniem  
na jedną z nich i z którą się zupełnie nie zgadzam. Mianowicie 06.10.2008 r. 
 – mam tu kopię pisma, które Wydział odpisał konkretnie do pani, nazwiska tej 
pani nie będę podawał. Jest tutaj napisane wyraźnie to, co ja cytowałem, przy 
posesjach nr 221 i 223. Fakt, Ŝe to jest tam troszeczkę na uboczu są te 2 
mieszkania, ale ostatecznie plan na budowę i realizację w odpowiednim terenie 
to wydawał jakiś urząd. Na pewno to był Urząd Miasta wtedy, bo Powiatu nie 
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było. To po pierwsze, a po drugie „zostanie ujęte w projekcie planu budŜetu  
na 2009 r.” TakŜe proszę nie opowiadać takich bajeczek, Ŝe to są 2 mieszkania. 
Nie są zbyt daleko od pozostałych innych. To po pierwsze, a druga sprawa – na 
drugą interpelację, na pierwszą interpelację moją, gdzie mówiłem o głównej  
ul. Rudzkiej od posesji 144 do 177 i teŜ ulica główna i tam jest wiele mieszkań. 
Jest taka mała przestrzeń między tymi posesjami, która nie ma – jak 
wspomniałem – ani chodnika, ani oświetlenia Ŝadnego, która się sprawa wlecze 
od tego roku, czyli od 2010 r. i prosiłbym bardzo, Ŝeby Pan mi odpowiedział 
dokładnie na tą moją interpelację, bo ja muszę przekazać to ludziom. Dziękuję. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję. Pan Radny RoŜnowski  
ma pytanie do Pana Prezydenta. 
Radny H. RoŜnowski – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Ja moŜe nie 
do tego, ale chciałem zauwaŜyć taką rzecz. Zarówno Pan Prezydent, jak i Pan 
Starosta mówiliście publicznie, Ŝe dobrze się współpraca układa miedzy 
Starostwem a Gminą, prawda? My dokładamy tam do budowy jednej drogi, 
Starostwo do innej drogi. Współpraca ta istnieje i takie decyzje 
podejmowaliśmy tu, na tej sali. Jest teŜ taka prawda, Ŝe na interpelacje, które my 
zgłaszamy odpowiada Pan Prezydent, a nie poszczególni Naczelnicy 
Wydziałów. Dostaje Pan informację od Naczelnika, a nie Naczelnik przedstawia 
informację na sesji. Dlaczego akurat Pan Naczelnik Wrona odpowiada na 
interpelacje, a nie odpowiada Pan Starosta? Powinien się podpisać Pan Starosta 
pod interpelacją, bo tak, to ta nasza współpraca i te nasze decyzje to  
„psu na budę” się zdaje, bo tak to okazuje się, Ŝe my robimy dobrą robotę, ale 
ktoś swoimi stanowiskami podwaŜa te nasze działania. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Panie Prezydencie, 
proszę. 
Prezydent J. Wilczyński – Panie Przewodniczący! Odpowiem wpierw Radnemu 
RoŜnowskiemu, bo temat jest taki, który mnie nurtuje. Ja zgłaszałem problem 
Panu Staroście, mamy usiąść i porozmawiać na ten temat tych pism, bo to nie 
jest jakieś, Ŝeby było pół  roku, tylko temat „wyskoczył” w ciągu miesiąca,  
2 czy 3 pisma ze strony Naczelnika, takie, które wyskoczyły „nie halo”  
i to pisma takie, gdzie nie rokuje to  na dobrą współpracę na przyszłość.  
Bo jakby to Starosta z Prezydentem się pokłócił, to znając nasze charaktery to 
my się szybko zaraz pogodzimy, tylko jak nam się ludzie zaczną „rozjeŜdŜać”, 
inŜynierowie itd., jedni będą w lewo, drudzy w prawo, to cięŜko będzie zagoić. 
Bo nas to mogą wyborcy nam podziękować i za rok nas nie będzie, a ci ludzie 
będą pracować latami. A jak będzie zadra między nimi to cięŜko to będzie 
pogodzić, a był juŜ taki czas, Ŝe ludzie z Powiatu bali się przywitać z ludźmi  
z Urzędu Miasta bo była taka wojna, albo odwrotnie. Teraz tyle. Ja wyciąg  
z protokołu dzisiejszego prześlę do Pana Starosty równieŜ, Ŝeby tutaj temat 
podkreślić, jego znaczenie, bo to ma fundamentalne znaczenie dla dalszej 
współpracy.  



31 
 

Panu Edwardowi odpowiem tak – nie ma pieniędzy na to zadanie,  
ani na pierwszy odcinek ani na drugi. Dzisiaj, dwa dni temu przedłoŜyłem 
projekt budŜetu, bo ja mam równieŜ po stronie przychodów duŜo zmartwień, 
Ŝeby zrealizować to, co jest zaplanowane. Jak się Państwo zapoznacie  
z budŜetem, to jest budŜet wielu wyrzeczeń i to jest dla mnie bardzo waŜne  
i kluczowe i dlatego nie mogę brać odpowiedzialności za wszystkich i wszystko. 
RównieŜ Pan mówi, Ŝe to moja wina – nie wiem, jaka wina – Ŝe Walesic 
odbierał, bo oni według mnie to dobrze odebrali. Nie mam zastrzeŜeń  
do odbioru pogwarancyjnego, bo nie było Ŝadnych uchybień w protokole. Nie 
mam prawa im nie wierzyć, tym ludziom, skoro jest po 6 latach i tyle mogę 
powiedzieć. Powiem tak – na kaŜdym stanowisku kierowniczym trzeba mieć 
drobinę zaufania do ludzi, bo jak nie ma tego zaufania, to później czasami 
widzicie, jakie są sytuacje międzyludzkie, ale to jest juŜ temat na odrębną 
historię. Dziękuję serdeczni. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję Panu Prezydentowi. Jeszcze 
raz, moŜe przeniesiemy to do punktu, do spraw róŜnych? Jak uwaŜacie państwo, 
czy będziemy dalej debatowali w tym punkcie? Proszę bardzo, udzielam głosu 
Panu Radnemu Kunatowi i Panu Radnemu Mrugale. 
Radny J. E. Kunat – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 
Ja rozumiem Pana odpowiedź na te moje interpelacje, ze odpowiedzi Urzędu 
Miasta, powaŜnego Urzędu Miasta wkładam między bajeczki. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM – J . W. Kotasiak – Dziękuję. Pan Radny Mrugała. 
Radny P. Mrugała – Mam pytanie odnośnie odpowiedzi na tą drugą interpelację 
dotyczącą wycieczek MOSiR. Skoro ten proceder został poddany takim 
analizom prawnym, od którego roku trwają takie sytuacje, mają miejsce,  
Ŝe pracownicy nie są na terenie zakładu pracy, są na wycieczce i jednocześnie są 
podpisani na liście obecności? Dziękuję. 
Prezydent J. Wilczyński – Nie wiem, bezpośrednio się nie zajmuję  
MOSiR-em, słyszałem na odprawie parę dni temu, Ŝe tym się zajmuje mój 
zastępca. Mamy opinię Pana Radcy Niedzieli, potrzebujemy, bo powiedział – to 
jest jego zdanie – a  jak to wśród prawników, trzeba zebrać drugą opinię i myślę, 
Ŝe szczegóły Panu udzielimy na piśmie. Będzie to zaprotokołowane i na piśmie 
Pan dostanie. Od lat – taką odpowiedź otrzymałem. To nie jest świeŜo jakiś tam 
temat wymyślony.  
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Szanowni Państwo Radni. Ja zamykam 
ten punkt – odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
 
Ad IX/Odpowiedzi na zapytania dot. sprawozdania z prac Prezydenta 
Miasta: 
 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Przechodzimy do punktu IX – 
odpowiedzi na zapytania dotyczące sprawozdania z prac Prezydenta Miasta. 
Zadał jedno pytanie Pan Radny Zbigniew Duda i to zostało – zdaje się – 
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wyjaśnione na bieŜąco, takŜe nie ma Pan do tego uwag, prawda? Dziękuję. 
Innych nie było. W związku z tym otwieram punkt ostatni – sprawy róŜne, 
bardzo proszę. Pan Radny Moskalewicz. 
Radny Z. Moskalewicz – Szanowni Państwo! Mam przyjemność zaprosić  
na koncert charytatywny, który odbędzie się 2 grudnia, za 2 tygodnie, o godz. 18 
w naszym Kinie Etiuda. Będzie to koncert poświęcony choremu na stwardnienie 
rozsiane boczne Markowi Duńcowi, który potrzebuje operacji, która być moŜe, 
a na pewno – jestem przekonany – pomoŜe mu Ŝyć. Bardzo zapraszam na ten 
koncert,  cegiełka kosztuje tylko 15 zł. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Kto z Państwa 
Radnych w sprawach róŜnych jeszcze zabiera głos? Pan Radny Sajda. 
Radny Wł. Sajda – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Ja mam taką 
prośbę, Panie Prezydencie. Na rondzie – to juŜ powiem – Solidarności jest ścięty 
słup i czy będzie ten słup uzupełniony, Ŝe będzie postawiony? Bo tam akurat jest 
nad przejściem dla pieszych. To jest przy ul. Staszica. Dziękuję. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Kto jeszcze w sprawach róŜnych ma coś 
do…? Pan Radny Kunat. 
Radny J. E. Kunat – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 27 lipca 2010 r. 
składałem interpelację odnośnie drzewa i to drzewa, które roŜnie w ul. Rudzkiej 
vis-a-vis posesji 241. Jak do tej – ja wiem, Ŝe ta sprawa przeszła do Powiatu – 
bardzo ładnie wykonano ten odcinek drogi tam, gdzie to drzewo rośnie, ale 
dosłownie krawędź tej jezdni jest po samym drzewie. Jak do tej pory, z Powiatu 
nie otrzymałem odpowiedzi. Proszę Państwa, dopytywałem się telefonicznie  
i powiedziano mi, Ŝe wysłano pismo do Kielc i z Kielc nie otrzymałem 
odpowiedzi. TakŜe jeszcze raz zgłaszam to i proszę o informację, czy to drzewo 
moŜe tam rosnąć, czy nie moŜe, bo w tej chwili uwaŜam, Ŝe zagraŜa 
bezpieczeństwu. Bo po drugiej krawędzi tej jezdni, naprzeciwko tego drzewa 
jest parkan Ŝelazny, płot z Ŝelaza, takŜe istnieje niebezpieczeństwo jakiejś tam 
kolizji. Dziękuję. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Czy Państwo Radni 
mają jeszcze jakieś zapytania, uwagi w punkcie sprawy róŜne, a jeŜeli nie ma, 
zamykam XLVIII sesję Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 
 
Sesja Rady Miasta zakończyła się o godz. 14.16. 
 
 
Protokołowały:      Przewodniczył: 
 
mgr Marta Kamińska    Przewodniczący Rady Miasta 
mgr Eliza Kaniewska 
mgr Anna Krakowiak    mgr Janusz Wojciech Kotasiak 
 


